
Protokół Nr VIII/15

z VIII sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 26 maja 2015 r.

w Miejskiej sali koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 18:50)

Ad 1.

Obrady VIII sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził, że na sali jest quorum - obecnych było 22 radnych - pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitał  przybyłych radnych i  zaproszonych gości – 

listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Ad 2.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że,  na  zaproszenie  senatora 

Mieczysława  Augustyna,  gości  na  sali  Teresa  Hernik,  Prezes  Zarządu  Państwowego  Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił o zabranie głosu senatora Mieczysława Augustyna.

Senator RP Mieczysław Augustyn powiedział, że Senat ogłosił bieżący rok, rokiem samorządu. 

Senator powiedział, że kiedy rozkwitała wolność w roku 1989, tylko jedna izba parlamentu była 

naprawdę wolna, wybrana w całkowicie wolnych wyborach – to był Senat. Mieczysław Augustyn 

dodał, że z perspektywy 25 lat, chciałby powiedzieć, iż zmieniane i reformowane było wszystko po 

kolei w reformie samorządowej, każdy ma swoje zdanie na ten temat, ale jednej rzeczy są wszyscy 

pewni,  że „udał  nam się  samorząd gminny” -  powiedział  Augustyn.  To samorząd gminny jako 

jedyny  jest  wpisany  do  konstytucji,  ma  on  konstytucyjne  gwarancje  autonomii  i  swoją 

odpowiedzialność,  swoje niezależne finansowanie i  swoje prawa. Senator Mieczysław Augustyn 

powiedział, że chciałby w tym szczególnym dniu złożyć podziękowania i gratulacje każdej Radnej

i  każdemu  Radnemu  wszystkich  kadencji,  a  także  wszystkim  Prezydentom,  za  służbę,  której 

podejmowali  się  przez  minione  25  lat.  Na  koniec  Senator  podziękował  tym  samorządowcom,

z którymi pracował osobiście i dodał, że to, co mógł robić w innym miejscu, zawsze wywodziło się 

stąd, z Piły i z tego gminnego samorządu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  o  zabranie  głosu  Teresę  Hernik,  Prezes  Zarządu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.



Teresa  Hernik,  Prezes  Zarządu  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 

Niepełnosprawnych powiedziała, że obecność na dzisiejszej, wyjątkowej sesji Rady Miasta Piły, 

jest dla niej szczególnym przeżyciem, bo była ona sama radną pierwszej i drugiej kadencji w innym 

mieście i wie jakie emocje towarzyszą wszystkim zaproszonym na dzisiejszą sesję gościom. Teresa 

Hernik powiedziała, że jako prezes PFRON-u, chciałaby wyjaśnić, że celem jej wizyty w Pile było 

przyjrzenie się temu, co na szczeblu samorządu jest realizowane na rzecz osób niepełnosprawnych. 

Prezes Krystyna Hernik powiedziała, że z jej obserwacji wynika, że ma to znamiona systemu, to nie 

tylko  dobre  praktyki,  ale  ułożenie  dobrych  praktyk  w  budowanie  systemu.  Prezes  PFRON 

wyjaśniła, że Ministerstwo Pracy jest w tej chwili na etapie przygotowywania nowych rozwiązań 

ustawowych, które nie będą zlepkiem dobrych praktyk, ale będą stanowiły system. Prezes Hernik 

powiedziała, że obejrzała Zakład Aktywności Zawodowej, gdzie realizuje się zamówienia, gdzie 

praca dla każdej osoby jest etapem realizacji procesu, który ma finał. Halina Hernik powiedziała, że 

Piła ma piękny dworzec PKP i ucieszyła się, kiedy się dowiedziała się, że spółdzielnia socjalna 

będzie miała możliwość funkcjonowania w tym miejscu. Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych próbuje indywidualizować niesioną pomoc, chodzi nie tylko o przekazywanie 

funduszy na poziom powiatu, ale o bezpośredni kontakt z beneficjentem i z samorządem. Prezes 

powiedziała, że senator Mieczysław Augustyn opowiedział jej o pilskim przedsięwzięciu i zachęcił 

do współpracy. Prezes PFRON powiedziała, że w tej chwili temat jest na etapie pilotażu, realizacji 

konkursu, który będzie skierowany do lokalnych samorządów, chodzi o to, aby wspomóc dobre 

inicjatywy,  które  mają  szanse  powodzenia,  ale  we  współpracy  z  samorządami,  bo  to  on  jest 

gwarantem stabilności  i  efektywności  przedsięwzięcia,  a także komfortu dla niepełnosprawnych 

funkcjonujących na danym terenie.

 

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły poinformował, że zgodnie z planem pracy 

Rady Miasta  Piły  na  2015  rok,  na  maj  zaplanowano  omówienie  sprawozdania  reprezentantów 

gminy Piła w stowarzyszeniach za 2014 rok. Prezydent Miasta Piły, pismem z dnia 29 kwietnia br.,  

zwrócił się z prośbą o przesuniecie tego punktu na późniejszy termin z uwagi na trwające zebrania 

podsumowujące  działalność  stowarzyszeń  w  roku  2014.  Ten  punkt  –  jak  powiedział 

Przewodniczący – zostanie przeniesiony na sesję czerwcową. Zgodnie z pismem Prezydenta Miasta 

Piły z  dnia  21 maja  br.,  Prezydent  poprosił  o  wycofanie z  porządku obrad sesji  następujących 

projektów  uchwał:  pkt.  9.  -  „Projektu  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  dróg  do  kategorii  dróg 

gminnych oraz ustalenia ich przebiegu” - druk nr 147 i pkt.10.  „Projektu uchwały zmieniającej 
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uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu” - druk 

nr 148. Przewodniczący poprosił prezydenta Krzysztofa Szewca o komentarz w tej sprawie.

Krzysztof  Szewc, zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział,  że  poprosił  o wycofanie tych 

dwóch punktów z porządku obrad z dwóch bardzo istotnych przyczyn. Po pierwsze, aby uznać 

drogę za publiczną, winna ona posiadać swoją infrastrukturę, a drogi, o których mowa w jednej

z uchwał, takiej infrastruktury jeszcze nie posiadają, w związku z tym na kolejnej sesji przedłożona 

zostanie Radzie uchwała intencyjna o zaliczeniu tych dróg, o których mowa do dróg publicznych

w przyszłości, kiedy zostanie pobudowana infrastruktura. Drugi jest projekt uchwały, zmierzający 

do  zaliczenia  do  dróg  publicznych  pewnych  fragmentów  dróg,  które  zostały  przesunięte, 

wyprostowane, na nowo pobudowane.  Dołączony załącznik graficzny jest  trochę nieprecyzyjny,

a Prezydent nie chciałby, żeby Radni podejmowali uchwałę, w której załącznik nie odzwierciedla 

rzeczywistego stanu przebiegu.

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie wycofania dwóch punktów z porządku obrad.

Głosowanie ws. wycofania punktu 9. z porządku obrad:

Radni poparli wniosek jednogłośnie – 21 glosami „za”.

Głosowanie ws. wycofania punktu 10. z porządku obrad:

Radni poparli wniosek jednogłośnie – 21 glosami „za”.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  zgodnie  z  pismem Prezydenta  Miasta  Piły

z dnia 22 maja br. Prezydent prosi o wprowadzenie do porządku obrad sesji „Projektu uchwały

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyjęcie  przez  Gminę  Piła  od  Gminy  Ujście  darowizny 

nieruchomości” - druk nr 163.

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia dodatkowego punktu do porządku 

obrad.

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu do porządku obrad:

Radni poparli wniosek jednogłośnie – 20 glosami „za”.
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Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał czy są inne propozycje do porządku obrad.

Nie zgłoszono żadnych innych propozycji.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. 25-lecie pierwszych wyborów samorządowych.

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VII

a VIII sesją Rady Miasta Piły - druk nr 157.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 154.

5. Stan bezpieczeństwa w Pile - druki nr 116, 117, 122, 123, 124, 125, 126, 135.

6. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem

z wykonania budżetu miasta Piły za 2014 rok - druk nr 137.

a)  rozpatrzenie sprawozdania finansowego i  sprawozdania z  wykonania budżetu Miasta  Piły za 

2014 rok - druki nr 139, 141,

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2014 rok - druk nr 138,

c) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Piły za 2014 rok.

7. Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2014 rok - druk nr 136.

a) przedstawienie Uchwały Nr 1/2015 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 28 kwietnia 

2015 roku w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Piły za 2014 rok oraz wniosku 

o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2014 rok - druk nr 140,

b) przedstawienie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady 

Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2014 rok - druk nr 162.

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody Prezydentowi Miasta Piły do zaskarżenia Uchwały 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu - druk nr 142. Projekt uchwały w sprawie 

wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze - druk nr 158.

9. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Piła - druk nr 145.

10.  Projekt  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  jednolitego  tekstu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia 
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kryteriów,  trybu  i  zasad  przyznawania  nagród  uzdolnionym  uczniom  klas  IV-VI  szkół 

podstawowych i klas I-III gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła - druk nr 

146.

11. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie Leszkowa - druk nr 149.

12.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Dąbrowskiego - druk nr 150.

13.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Kamiennej - druk nr 151.

14.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Młynarskiej i Promiennej - druk nr 

152.

15.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Ofiar Katynia i Wybickiego - druk nr 

153.

16.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  statutu  Związku  Międzygminnego  „Pilski  Region 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi" - druk nr 144.

17.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2015  rok  -  druk  nr  159. 

Autopoprawka - druk 164.

18. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy 

ul. Ogrodowej w Pile - druk nr 160.

19. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej przy ul. 11 Listopada w Pile

w  związku  z  realizacją  roszczenia  wynikającego  z  art.  209a  ust.  1  ustawy  o  gospodarce 

nieruchomościami - druk nr 161.

20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Piła od Gminy Ujście 

darowizny nieruchomości - druk 163.

21. Informacja z realizacji uchwał Rady Miasta Piły za 2014 rok - druk nr 143.

22. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły za rok 2014 - druk nr 155.

23. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 156.

24. Wolne głosy, wnioski i informacje.

a) Prezentacja Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej z dodatkowego posiedzenia Komisji Spraw 

Społecznych 12 maja 2015 r.
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b)  Prezentacja  -  Pilski  Obszar  Strategicznej  Interwencji  -  dodatkowe  posiedzenie  Komisji 

Gospodarki Miejskiej w dniu 25 maja 2015 r.

25. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poprosił wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Piły Pawła Jarczaka o  odczytanie informacji w sprawie protokołu z VII sesji Rady Miasta Piły - 

informacja stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący  Paweł  Jarczak odczytał  informację  i  postawił  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z VII sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  21  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z VII sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Ad 2.

25-lecie pierwszych wyborów samorządowych.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że na stronie BIP Urzędu Miasta Piły, w zakładce 

Rady Miasta, w punkcie dotyczącym 25-lecia pierwszych wyborów samorządowych, dostępne są 

dwa  opracowania.  Pierwsze  z  tych  opracowań  to  „prasówka”  z  tamtego  czasu,  a  drugim 

opracowaniem  jest  zdigitalizowany  protokół  z  pierwszej  sesji  Rady.  Przewodniczący  poprosił

o zabranie głosu pierwszego przewodniczącego Rady – Wiktora Pawłowskiego.

Wiktor  Pawłowski,  przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pile powiedział,  że  dzisiaj  może 

stwierdzić,  że  cała  Polska  jest  samorządna.  W  roku  2015  mamy  trzy  szczeble  samorządu 

terytorialnego. 25 lat temu – w roku 1990 – samorząd dopiero zaczynał się tworzyć, najpierw na 

szczeblu gminnym.  Wybory do rad gmin odbyły się  27 maja 1990 roku.  Frekwencja  wyniosła

w tych wyborach około  42%. Na 36 mandatów, kandydatów na radnych zgłosiło  9 komitetów 

wyborczych, w sumie zgłoszono 143 kandydatów. Ze wspomnianych 9 komitetów, 6 komitetów 

wyborczych wprowadziło do Rady swoich Radnych. Wybory do Rady z 1990 roku wygrał w Pile 

Komitet  Obywatelski  „Solidarność”  Miasta  Piły,  uzyskując  20  mandatów.  7  mandatów  zdobył 

Komitet  Wyborczy  „Niezależne  Forum  Wyborcze”,  po  3  Radnych  wprowadziły  komitety: 

Międzyzakładowa  Unia  Wyborcza  „S”  w  Pile  i  „Grupa  Środek”.  2  mandaty  zdobył  Komitet 
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Wyborczy  Samorząd  Mieszkańców  „Podlasie”,  a  1  mandat  zdobył  Związek  Kupców  Pilskich. 

Pierwsza sesja nowo powołanej Rady odbyła się 7 czerwca 1990 roku i na niej przewodniczący 

Miejskiej Komisji Wyborczej przedstawił informację o wynikach wyborów, a ustępujący Prezydent 

Miasta Piły – Lucjan Szutkowski przedstawił informację w zakresie budżetu oraz mienia,  które 

podlegało przekazaniu. Do porządku pierwszej sesji wprowadzono zmianę – pojawił się dodatkowy 

punkt – wybór Prezydenta. Prezydentem Piły wybrany został wówczas Piotr Majchrzak. Na drugiej 

sesji Rady – 13 czerwca – wybrano wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Pile, którymi zostali: 

Irena Baczyńska, Zbigniew Pyziak i Leszek Styczeń. Na tej sesji wybrano także wiceprezydentów 

Miasta, którymi zostali: Jerzy Wołoszyński i Wojciech Glapan. Ówczesna Rada powołała 5 stałych 

komisji:  Komisję  Gospodarki Miejskiej,  Finansów i  Ochrony Środowiska,  której  przewodniczył 

Tadeusz  Rzemykowski,  Komisję  Oświaty,  Młodzieży,  Kultury,  Rekreacji  i  Sportu,  której 

przewodniczył  Jan  Niedźwiecki,  Komisję  Zdrowia  i  Opieki  Społecznej,  której  przewodniczył 

Tadeusz Grabis, Komisję Handlu, Usług i Gospodarki Lokalami Użytkowymi, której przewodniczył 

Jerzy Pawlik oraz Komisję Przestrzegania Prawa i  Porządku Publicznego, której  przewodniczył 

Bogdan Frąckowski. Przewodniczący Wiktor Pawłowski powiedział na koniec, że z 36 Radnych 

wybranych w wyborach w 1990 roku, dzisiaj nie żyje już 7 osób, zmarła też pracująca wówczas

w Biurze Rady Barbara Trembo i poprosił o uczczenie ich pamięci minutą ciszy. Wiktor Pawłowski 

tym  wszystkim,  z  którymi  pracował,  podziękował  za  wspólną  pracę  na  rzecz  ówczesnego 

samorządu, a dzisiejszym pracownikom życzył wszystkiego najlepszego.

Piotr Majchrzak, prezydent Miasta Piły powiedział, że 27 maja 1990 roku odbyły się pierwsze

w  pełni  wolne  i  demokratyczne  wybory  nowej  Rady  i  władz  Miasta,  stwarzając  tym  samym 

możliwość decydowania o naszych najważniejszych sprawach samodzielnie i  bez czyjejkolwiek 

ingerencji  z  zewnątrz.  Był  to  przełomowy  moment  tworzenia  samorządowej  struktury  III 

Rzeczpospolitej,  a  pierwsze  dwa  lata  działań  to  były  czasy  pracy  pionierskiej.  Wśród 

najważniejszych  wyzwań  tamtego  okresu  prezydent  Piotr  Majchrzak  wymienił:  komunalizację 

mienia,  przekształcenia  organizacyjne  podległych  jednostek  w  spółki  prawa  handlowego

i utworzenie nowych jednostek, powiększenie granic Miasta o osiedle Motylewo, wprowadzenie 

zadań  inwestycyjnych  –  budowa  oczyszczalni  ścieków,  uzbrojenie  osiedla  Koszyce,  budowa 

kotłowni Koszyce wraz z budową nowych i wymianą starych sieci cieplnych, dokończenie budowy 

mostu  w  al.  Wyzwolenia,  remont  mostu  w  ul.  11  Listopada,  uzbrojenie  osiedla  Podlasie, 

neutralizację  skażeń  ujęć  wodnych  substancjami  ropopochodnymi  z  terenu  lotniska,  pierwszą 

komputeryzację  Urzędu  Miasta  i  wszystkich  jednostek  organizacyjnych  oraz  nawiązanie 

współpracy  zagranicznej.  Prezydent  Piotr  Majchrzak  powiedział,  że  wcześniejsze  oczekiwania

i nadzieje dość szybko zostały zweryfikowane przez czas i realne możliwości budżetowe. Dzisiaj, 

kiedy  finanse  samorządu  są  wzbogacone  o  środki  unijne,  dysponujemy  nieporównywalnie 
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większymi  możliwościami  rozwoju  Miasta  i  zmniejszania  dystansu  w  stosunku  do  krajów 

zachodnich. Piła – powiedział prezydent Majchrzak – od wielu lat rozwija się i pięknieje, co jest 

zasługą samorządowców nie tylko jednej kadencji Rady. Na koniec Piotr Majchrzak podziękował 

wszystkim  współpracownikom,  a  obecnej  Radzie  i  Prezydentowi  życzył  realizacji  kolejnych, 

ambitnych zadań i planów.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że wpłynęły życzenia i gratulacje 

związane z rocznicą pierwszych wyborów samorządowych - od posłanki Marii Małgorzaty Janyski 

i  od  przewodniczącego  Sejmiku  Województwa  Wielkopolskiego  Krzysztofa  Paszyka. 

Przewodniczący udzielił głosu Waldemarowi Jordanowi, Wojewodzie Pilskiemu.

Waldemar Jordan, Wojewoda Pilski  powiedział,  że wybory do rad gmin z 1990 roku to było 

wielkie  wydarzenie  w  dziejach  naszego  kraju.  Wojewoda  powiedział,  że  Urząd  Wojewódzki, 

którym  wtedy  kierował,  dobrze  współpracował  ze  wszystkimi  gminami,  szczególnie  z  Piłą

i prezydentem Piotrem Majchrzakiem oraz przewodniczącym Wiktorem Pawłowskim, co wcale nie 

było w tamtych czasach powszechną regułą.

Przewodniczący Rady Miasta  Piły  poprosił  o  wystąpienie:  byłego przewodniczącego Wiktora 

Pawłowskiego  i  byłego  prezydenta  Piotra  Majchrzaka  oraz  prezydenta  Piotra  Głowskiego. 

Nastąpiło wręczenie okolicznościowych upominków.

Przewodniczący Rafał  Zdzierela  powiedział,  że  chciałby zaproponować,  aby na kolejnej  sesji 

Rady  Miasta  Piły  –  i  może  mogłoby  to  się  stać  zwyczajem  –  wprowadzić  punkt  związany

z podsumowaniem pracy naszych jednostek pomocniczych. Jednym z dobrodziejstw tamtych zmian 

były  tworzone  oddolnie  jednostki  pomocnicze  –  rady  osiedli.  Przewodniczący  zaprezentował 

kolejny  instrument,  który  ma  służyć  komunikacji  ze  społeczeństwem,  a  który  dzisiaj  jest 

uruchamiany.  Na stronie BIP, w zakładce „rada miasta” pojawił się newsletter.  Przewodniczący 

zachęcił wszystkich mieszkańców Piły i wszystkich tych, którzy zainteresowani są losami naszego 

Miasta do wpisywania swojego adresu e-mailowego, po to, żeby móc otrzymywać różne materiały 

dotyczące funkcjonowania Rady Miasta Piły.

Ad 3.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy  VII

a VIII sesją Rady Miasta Piły.
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Radny Paweł Dahlke powiedział,  że  kilka dni temu odbyło się  spotkanie Komisji  Gospodarki 

Miejskiej ws. OSI (Obszarów Strategicznej Interwencji), o którym to spotkaniu Radny dowiedział 

się z internetu. Radny Dahlke poprosił, żeby o takich spotkaniach stałych komisji, posiedzeniach 

ponadprogramowych, informować Radnych drogą e-mailową. Radny powiedział, że w internecie 

przeczytał, iż 11 maja odbyło się spotkanie samorządów: Powiatu i Miasta, w materiale było też 

zdjęcie  radnych,  którzy  uczestniczyli  w  tym  spotkaniu.  Radny  zapytał  jaki  był  klucz  doboru 

radnych Rady Miasta Piły, bo ani radny Dahlke ani kilku innych Radnych, z którymi on rozmawiał 

– nic nie wiedzieli o takim spotkaniu.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że wiedział, iż takie spotkanie się odbędzie, śledził 

uważnie doniesienia medialne – i dlatego wybrał się na to spotkanie. Przewodniczący dodał, że nie 

otrzymał formalnego zaproszenia na to spotkanie. Odnośnie do pierwszej kwestii poruszonej przez 

Radnego,  Przewodniczący  powiedział,  że  podziela  opinię  radnego  Dahlke  i  poprosi 

przewodniczącego  Komisji  Gospodarki  Miejskiej,  aby  powiedział  kilka  słów  na  temat  tego 

posiedzenia.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że zwrócił się do przewodniczących komisji z okolicznych 

gmin, które będą tworzyły Pilski Obszar Strategicznej Interwencji, z ofertą spotkania, po to, żeby 

się lepiej poznać i podzielić się swoimi poglądami w przedmiotowej sprawie. Na tym spotkaniu 

uzgodniono, że takie wspólne posiedzenia będą się odbywały częściej, w celu wymiany bieżących 

informacji. Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej dodał też, że jak tylko otrzyma materiał 

prezentacyjny na temat Pilskiego Obszaru Strategicznej Interwencji, to zostanie to przesłane wraz

z zapisem tego posiedzenia wszystkim Radnym.

Ad 4.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  sprawozdanie  kończy się  na  dniu  8  maja.  Natomiast

z doniesień medialnych, ze strony Urzędu Miasta, Radny dowiedział  się,  że 20 maja Prezydent

i Przewodniczący byli w Senacie i rozmawiali na temat, który nas zajmuje od dawna – na temat 

powiatu grodzkiego. Radny Zbigniew Pyziak zapytał o to jakie decyzje podjęto i jakie są, na dzisiaj, 

ustalenia w ramach Komisji, która przyjęła Prezydenta i Przewodniczącego.

Radna Maria Kubica zadała pytania dotyczące punktów: 52. i 68.

9



Radny Marek Andruszkiewicz zadał pytania dotyczące punktów: 53. i 46. sprawozdania.

Radny  Jan  Szwedziński powiedział,  że,  jak  słyszał,  Prezydent  odbył  spotkanie  w  sprawie 

pilskiego „okrąglaka” i poprosił o dodatkowe informacje na ten temat.

Radna  Małgorzata  Karwacka zapytała  jak  w  tej  chwili  wygląda  sprawa  masztu  telefonii 

komórkowej na osiedlu Zielona Dolina i kto jest właścicielem działki, na której ma stanąć masz.

Radna Dorota Urbańska powiedziała,  że chciałaby zadać pytanie w imieniu mieszkańców ul. 

Walki Młodych. Radna poprosiła o kompleksowe przedstawienie problemu sprzedaży działek przy 

ul. Walki Młodych.

Radna  Teresa  Kasior zapytała  jakie  koszty  ponosi  Piła  w  związku  z  całodobowym pobytem

w placówkach opiekuńczych, zarządzanych przez Powiat – np. w Domu Pomocy Społecznej. Radna 

zapytała też jaki jest udział mieszkańców Piły w ogólnej liczbie przebywających tam osób. Radna 

Teresa Kasior zapytała też „czy uwzględnia się mieszkańców z Piły, którzy są kierowani do takiej 

placówki ze względu na bliskość rodzinnych kontaktów”.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  15  maja  br.  mieszkańcy  Piły  na  portalu  internetowym 

twoja.pila.pl  mogli  się  zapoznać  z  artykułem  pt.  „W Pile  zwycięzcy  są  przegranymi”.  Autor 

artykułu zarzuca niegospodarność w wydawaniu pieniędzy publicznych, a zarzuty dotyczą kilku 

przetargów, które zostały rozstrzygnięte w ostatnim czasie. Zarzut dotyczył tego, że nie wybiera się 

oferty najtańszej i to właśnie ta oferta jest tą przegraną z tytułu artykułu. Radny Marek Toboła  

dodał, że ze swojego doświadczenia zawodowego może powiedzieć, że nie wszyscy wykonawcy, 

składając oferty,  przykładają należytą staranność do jej  wykonania, nie zawsze wnikają głęboko

w wymagania jakie stawia zamawiający – dlatego też bardzo często powstają duże różnice. Radny 

Toboła poprosił o komentarz w tej sprawie.

Prezydent Piotr Głowski, odpowiadając na pytania, powiedział, że:

•20  maja  Senat,  a  właściwie  jego  dwie  komisje  –  ustawodawcza  i  samorządu  terytorialnego, 

pracowały  nad  projektem,  który  umożliwiłby  trzem  miastom  w  Polsce,  które  po  reformie 

administracyjnej  nie  uzyskały  statusu  powiatu  grodzkiego,  odzyskanie  należnego  im  statusu, 

pozycji – jeżeli taka będzie wola Rady Miasta. Dokument, który jest w tej chwili procedowany, jest 

dokumentem, który będzie potencjalnie umożliwiał miastom: Piła, Sieradz i Ciechanów, podjęcie 

takiej decyzji, jeśli Rada uzna za celowe prowadzone w dalszej kolejności postępowanie, dające 

możliwość dalszego i szybszego rozwoju. Korzyści jest tak dużo, że one są dla wszystkich, którzy 
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dzisiaj ten status posiadają, na tyle oczywiste, że z niego nie rezygnują, bo przecież jest możliwość 

działania  w drugą  stronę.  Prezydent  powiedział,  że  dzisiaj  oczekujemy,  że  Parlament  naprawi,

w  naszym rozumieniu,  lukę  prawną  i  umożliwi  nam dalsze  procedowanie.  Prezydent  Głowski 

powiedział, że władze Miasta są bardzo zainteresowane tym, żeby pojawiała się taka możliwość, 

będziemy w stanie udowodnić jakiego typu szanse to da – nie tylko Pile, ale całemu subregionowi, 

bo  uzyskamy  dostęp  do  nowych  źródeł  finansowania.  Posiedzenie,  o  którym  mowa,  zostało 

przerwane na wniosek prowadzącego obrady przewodniczącego. Jedno z ministerstw będzie chciało 

wnieść poprawki, te poprawki zostały wstępnie przyjęte przez wszystkie strony i wydaje się, że jest  

szansa  na  takie  uzgodnienie,  które  zakończy się  przekazaniem dalszych  prac  na  forum całego 

Senatu.

• W  zakresie  gospodarki  niskoemisyjnej  –  powiedział  Prezydent  –  prowadzimy  w  tej  chwili 

mnóstwo różnego rodzaju działań, jednym z nich jest podpisana umowa ws. Programu KAWKA, 

kryje się za tym wspieranie wielu przedsięwzięć, w naszym wypadku za prawie półtora miliona 

złotych, są one realizowane wspólnie przez MZGM, Gminę Piła i MEC. Działania polegają nie 

tylko  na  podłączaniu  kolejnych  budynków do  sieci  ciepłowniczej,  ale  też  na  przeprowadzeniu 

pełnej  termomodernizacji  budynków,  co  zmieni  strukturę  kosztów  utrzymania  tych  obiektów. 

Mamy wytypowanych kilka budynków, niedługo rozpoczną się tam inwestycje.  Chcielibyśmy – 

powiedział Piotr Głowski – przystąpić również do kolejnego projektu, dzięki któremu umożliwimy 

innym  podmiotom  niż  Gmina  –  tzn.  spółdzielniom,  wspólnotom  i  osobom  prywatnym  - 

przystępowanie  do  tego  projektu.  Ten  etap  jeszcze  jest  przed  nami,  w  tej  chwili  brakuje 

dokumentów  wykonawczych,  które  umożliwiałyby  uruchomienie  kolejnej  puli  środków 

finansowych,  ale  ze  wszystkich  posiadanych  informacji  wynika,  że  albo  Narodowy  Fundusz 

Ochrony Środowiska albo Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska będzie takie środki posiadał

i takie projekty się pojawią. Gmina będzie wtedy pośrednikiem, my podpiszemy umowę z WFOŚ 

lub z NFOŚ i do nas będzie można składać wnioski np. ws. podłączenia nieruchomości do miejskiej 

sieci  ciepłowniczej.  Prezydent  przypomniał,  że  niedawno  miało  miejsce  oddanie  do  użytku 

urządzeń kogeneracyjnych w Miejskiej Energetyce Cieplnej, co spowodowało, że cała ciepła woda 

w Pile będzie wytwarzana latem bez udziału węgla, będą wyłączone wszystkie ciepłownie, ta, która 

działała do tej pory na osiedlu Jadwiżyn, będzie produkowała i prąd i ciepło wystarczające na 100% 

zapotrzebowania  na  ciepłą  wodę na  terenie  Miasta  i  30% -  chyba  –  zasobów energetycznych. 

Mamy, więc, bardzo nowoczesne rozwiązanie, które jest pokazywane jako dobry przykład nie tylko 

w Polsce, ale również za granicą. Innym elementem jest Pilski Obszar Strategicznej Interwencji, 

tam mamy poddziałanie przygotowane specjalnie na obniżanie emisji, w szczególności jeżeli chodzi 

o  transport  –  chodzi  o  rozwiązania  komunikacyjne  i  drogowe,  które  zmniejszą  ilość  spalin  na 

terenie  Miasta,  chodzi  też  o  zakup  nowego  taboru  dla  komunikacji  miejskiej,  ale  też  dla 

przewoźników prywatnych, którzy komunikują gminy należące do POSI. Elementem kontrolnym 
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jest działanie Straży Miejskiej. W ubiegłym sezonie przeprowadzono 834 kontrole. To pokazuje, że 

przykładamy bardzo dużą wagę do tego, żeby sprawdzać czym mieszkańcy palą, często zdarzają się 

prośby o interwencje ze strony sąsiadów, którzy nie chcą być zatruwani.

•Odnośnie do „Latarników”, Prezydent powiedział, że jest to program, który jest realizowany na 

terenie całego kraju. Latarnicy Polski Cyfrowej, to projekt oparty o potężną grupę wolontariuszy, 

osób,  które  pomagają  ludziom,  którzy  zagubili  się  w świecie  elektroniki  i  technologii.  Jest  to 

projekt wspierany finansowo na poziomie krajowym, chcielibyśmy dodać w Pile nowe elementy do 

tego  programu,  bo  dzisiaj  tego  typu  spotkania  i  szkolenia  odbywają  się  w  Klubie  Seniora

i realizowane są przez Regionalne Centrum Kultury – Fabryka Emocji,  ale mamy przecież sieć 

bibliotek, w każdej z nich jest stanowisko umożliwiające skorzystanie z komputera, mamy jeszcze 

potencjał do rozszerzania tego programu na osiedla.

•Odnośnie do bonifikat w zakresie zakupu, Prezydent powiedział, że „szału nie ma”, ale wnioski się 

pojawiają i zdaniem Prezydenta to jest kwestia czasu i odpowiedniej promocji.

•Odpowiadając na pytanie dotyczące pilskiego „okrąglaka”, Prezydent powiedział, że jest to projekt 

cały czas monitorowany. Projekt ten jest tylko częściowo od nas zależny, bo jest to własność PKP,

a z drugiej strony pojawiają się inne podmioty, ale staramy się ułatwić im nie tylko zadanie, ale 

również kontakty. Wczoraj odbyło się spotkanie jednego z potencjalnych inwestorów z władzami 

Urzędu Marszałkowskiego. Rozmawialiśmy – powiedział Prezydent - o możliwym wsparciu przez 

środki  unijne,  w  momencie  kiedy  „okrąglak”  stałby  się  własnością  tego  podmiotu,  jest  chyba 

bardzo duża nadzieja, bo wstępna umowa ma być podpisana w najbliższym czasie, dokument jest 

podpisany, postępowanie o sprzedaży, to długotrwała procedura, ten etap pośredni dawałby szansę 

na to, żeby obiekt jak najszybciej zabezpieczyć, żeby już nie niszczał.

•Odnosząc  się  do  masztu  na  Zielonej  Dolinie,  Prezydent  powiedział,  że  osobiście  informował

w  specjalnym piśmie  mieszkańców,  którzy  zwrócili  się  do  Prezydenta  z  prośbą  o  informację,

z długą listą podpisów, ale powtórzy także i teraz, że teren należy do osoby prywatnej, na tym 

terenie od jakiegoś czasu były gromadzony gruz, odpady z jakichś innych inwestycji. Na wniosek 

mieszkańców, wystąpiliśmy z prośbą o usunięcie składowanych rzeczy, jednocześnie podając też 

dłoń  przedsiębiorcy,  wyrażając  gotowość  do  wskazania  innego  miejsca,  położonego  z  dala  od 

siedzib ludzkich. Pojawiała się w tym okresie prośba o wyznaczenie dojazdu do tej działki, co jest  

podstawowym prawem właściciela i taką zgodę musimy za każdym razem wydać – taka zgoda się 

pojawiła.  Następnym elementem była informacja z mediów o tym, że ma tam być realizowany 

projekt związany z masztem telefonii komórkowej – taki dokument został złożony do Starostwa 

Powiatowego w Pile. Prezydent powiedział, że w tej sprawie, m.in., spotkał się ze Starostą, na tym 

spotkaniu Prezydent zaproponował, że ponieważ Starostwo może mieć na pewno mniejszy zasób 

gruntów niż Gmina, a tereny są prywatne, to tak jak poprzednio właścicielowi proponowaliśmy 

lokalizację składowiska, tak tym razem może wspólnie rozwiązalibyśmy problem – wskazując inne 
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miejsce  na  przedmiotową inwestycję.  Z  naszej  strony –  powiedział  Prezydent  –  to  był  ostatni 

kontakt. Z tego co Prezydent wie – Starosta wydał negatywną decyzję dla tej inwestycji. Należy się  

liczyć  z  tym,  że odbędzie się  postępowanie sądowe,  bo inwestor  z  reguły w takich  sytuacjach 

skarży decyzję.  Piotr  Głowski dodał,  że wydaje się,  iż można było doprowadzić – to była rola  

Starosty – do trójstronnego spotkania,  bo być może udałoby się  nakłonić inwestora do zmiany 

lokalizacji.

•Odnośnie do pytania związanego z ul. Walki Młodych, Prezydent powiedział, że temat ten wiąże 

się częściowo z Powiatem i Starostwem. Sprawa pojawiła się na sesji Rady Powiatu, była tam też 

przekazana  informacja,  że  podjęliśmy  dwie  decyzje  –  jedną  pozytywną,  a  drugą  negatywną

– w stosunku do proponowanego podziału. Prezydent Piotr Głowski powiedział, że informował na 

początku maja, również media, jaki jest stan prawny tych działań. W 2014 roku, w lipcu, Zarząd 

Powiatu,  zwrócił  się  do  Prezydenta  Miasta  o  zaopiniowanie  wstępnego  projektu  podziału 

przedmiotowej działki. Wtedy, zgodnie z procedurą, ponieważ jest to postępowanie dwuetapowe, 

zostało to uwzględnione jako zgodne z ustaleniami planu zagospodarowania przestrzennego – na 

tym kończy się ten etap postępowania. Potem musiał się pojawić drugi etap, czyli zatwierdzenie 

projektu podziału, w którym wskazuje się obsługę komunikacyjną poprzez działki. Działki zostały 

wskazane nie te, które są w posiadaniu Powiatu Pilskiego i ze względu na niespełnienie warunku 

ustawowego, podział uznano jako niedopuszczalny, jako działki bez dostępu do drogi publicznej. Ta 

decyzja została przez Starostwo zaskarżona. Prezydent powiedział, że ma decyzję, która wpłynęła 

do  nas  21  maja  br.  z  Samorządowego  Kolegium Odwoławczego w Pile,  w którym orzeka  się 

utrzymanie w mocy decyzji organu pierwszej instancji, czyli naszą.

•Odnośnie do kosztów pobytu w DPS, Prezydent powiedział, że pytanie jest dosyć skomplikowane

i wielowątkowe, w związku  z czym szczegółowo Prezydent odpowie na nie na piśmie. Prezydent 

dodał, że w tej chwili może powiedzieć, iż koszt utrzymania w pilskim Domu Pomocy Społecznej 

wynosi około 3 tysięcy złotych, w 2014 roku były to 84 osoby, a łączne koszty przekazywane, to 

ponad 2 miliony złotych.

•Odpowiadając na pytanie dotyczące przetargów, Prezydent powiedział, że informacja zawarta we 

wspomnianym artykule jest oczywiście oczerniająca pracowników Biura Zamówień Publicznych, 

którzy  pracują  nad  tymi  przetargami.  Damy  –  powiedział  Prezydent  –  możliwość  autorowi 

udowodnienia w jaki sposób Gmina straciła te pieniądze. Prezydent Piotr Głowski dodał, że, ze 

swej strony, powie, iż mieliśmy m.in. taką sytuację, że jeden ze zgłaszających ofertę wycenił swoją 

pracę na 30% kwoty oszacowanej według ogólnodostępnych dokumentów, przy których się szacuje 

wartość inwestycji. Składający ofertę nie potrafił uzasadnić w żaden sposób dlaczego jego oferta 

tak bardzo odbiega od tej wyceny, którą posiadaliśmy jako składający zamówienie. Znamienne jest 

też to, że odrzucony oferent nie odwołał się od decyzji, a ponieważ jesteśmy od dłuższego czasu 

„nękani” przez różnego rodzaju kontrole, przychodzące ze względu na różnego rodzaju donosy, to 
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mamy nadzieję, że będzie to również dogłębnie wyjaśnione, tak, żeby można było spokojnie mówić 

ludziom,  że  podejmowane  przez  Urząd  decyzje  są  dla  mieszkańców  najlepsze.  Najtańsze  nie 

oznacza, że najlepsze, a w przypadku rażąco niskich cen kończy się to, z reguły, kłopotami – albo 

wykonawcy,  czego  przykład  mieliśmy  przy  budowie  autostrad,  albo  wieloletnimi  procesami 

związanymi z tym, że wykonawcy, po rozpoczęciu prac, żądają dodatkowych płatności, które nijak 

się  mają  do ich pierwotnej  oferty.  W związku z tym – powiedział  prezydent  Głowski  –  Biuro 

Zamówień  Publicznych,  działając  w  ramach  istniejących  zapisów,  podejmuje  takie,  a  nie  inne 

decyzje. Jest proces odwoławczy, ale, chyba, w żadnej z opisywanych sytuacji firma nie skorzystała 

z  tego trybu,  a  to  oznacza,  że  uznawały te  decyzje za  zasadne.  Prezydent  dodał,  że  specjalnie 

powołujemy duże gremia komisyjne, mamy specjalny klucz do zmiany osób, po to, żeby nie były to 

te same osoby, bo każde tego typu działanie daje coraz większą szansę na to, że podejmowane 

decyzje są właściwie w ramach środków publicznych.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że na ostatniej sesji gościła Pani Stanisława Z. z TKKF, która 

mówiła  o  problemach  związanych  ze  składaniem  wniosków  odnośnie  do  czwartków 

lekkoatletycznych. Radny zapytał jak się zakończył ten temat. Radny Paweł Dahlke powiedział też, 

że w ostatnich tygodniach media informowały o nowych osobach,  które objęły stery miejskich 

spółek. Radny dodał, że zawsze był taki dobry zwyczaj, że osoby te wygłaszały kilka słów i zapytał  

czy będzie dzisiaj taka możliwość.

Radny Jan  Szwedziński powiedział,  że  chciałby poruszyć  temat  lotniska  i  że  –  jak  słyszał  - 

Starostwo zalega nam z jakimiś płatnościami. Radny poprosił o komentarz w tej sprawie.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że złoży taki wniosek do Przewodniczącego, żeby Prezesi,

o ile są, przedstawili się w punkcie dotyczącym spraw różnych.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że wniosek został rozpatrzony 

pozytywnie.

Prezydent  Piotr  Głowski podziękował  przewodniczącemu  Rady  Miasta  Piły.  Odnośnie  do 

czwartków lekkoatletycznych, Prezydent powiedział,  że na ręce przewodniczącego Rady Miasta 

została złożona odpowiedź. Z naszej strony te warunki są cały czas tak samo dobre, a pieniądze są 

do wzięcia. Prezydent powiedział, że nie umie powiedzieć, czy sprawa jest sfinalizowana czy nie, 

ale zachęcaliśmy władze TKKF do tego, żeby podpisały stosowną umowę, a to czy to zrobią, to jest 

ich  wybór  i  ich  wola.  Odnosząc  się  do  sprawy  lotniska,  prezydent  Głowski  powiedział,  że 

Starostwo zwróciło się do nas z wnioskiem o wskazanie numeru konta w celu oddania środków, 
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które przekazaliśmy na działania zrealizowane przez Starostwo na terenie lotniska., a część tych 

pieniędzy  już  chyba  nawet  wpłynęła.  Prezydent  dodał,  że  otrzymaliśmy  w  ostatnim  czasie 

informację,  że  dokumenty  ws.  lotniska  zostały  przekazane  przez  Wojewodę  do  Ministerstwa 

Obrony Narodowej i tam w tej chwili trwają prace nad tym jaki będzie status tych gruntów. Jest 

pismo jednego z dyrektorów Departamentu Ministerstwa Obrony Narodowej – klauzula potrzeb

w zakresie  obronności  kraju.  Nie  wiemy dokładnie  jaka  jest  intencja  tego  pisma,  będziemy to 

sprawdzać – czy to oznacza ułatwienie dla nas czy wręcz przeciwnie – kierunek wystawienia do 

sprzedaży na wolnym rynku. Ten pierwszy etap, per saldo, byłby oczywiście dobrym rozwiązaniem, 

bo  oznaczałoby  to,  że  lotnisko  cywilne,  które  zamierzamy  uruchomić,  nie  byłoby  obarczone 

brzemieniem usług dla wojska, ale w tym tekście jest to tak zapisane, że nie można stwierdzić czy 

to nie oznacza również skierowania gruntów do sprzedaży na wolnym rynku, czego byśmy sobie 

nie życzyli i nie darowali.

Ad 5.

Stan bezpieczeństwa w Pile.

Robert Komarnicki, Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Pile 

przedstawił prezentację na temat bezpieczeństwa.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  w drodze  na  sesję  widział  zastępy straży  pożarnej

i zapytał czy ma to związek z jakimiś dodatkowymi szkoleniami.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że sprawność organizacyjna pilskiej straży pożarnej jest 

bardzo  dobra,  stąd  też  i  dobre  wyniki  sportowe  i  sprawnościowe,  a  w  konsekwencji  i  dobre 

wyposażenie, bo do dobrych jednostek trafiają granty. Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że są 

dwie sprawy, na temat których Radny chciałby się wypowiedzieć. W sprawach tych – powiedział  

Radny  –  oczekujemy  od  Straży  wsparcia,  a  przy  wspólnym  działaniu  zrozumienia  ze  strony 

mieszkańców. W Pile są dziesiątki wysokich budynków, w których, w przypadku jakiegokolwiek 

zagrożenia pożarem, skutki mogą być tragiczne. Takie pożary miały już miejsce i dlatego Radny 

chciałby  się  zwrócić  z  apelem do  mieszkańców,  aby ze  zrozumieniem przyjmowali  ćwiczenia 

przeprowadzane  przez  strażaków,  pokazujące  nie  tylko  sprawność  ale  pozwalające  też  na 

znalezienie niedostatków w wyposażeniu budynków i w dostępie do budynków. Czasami wychodzą 

na jaw takie nieprawidłowości, które są jawnym lekceważeniem spraw bezpieczeństwa ze strony 

mieszkańców, bo jeśli przed zapowiedzianymi ćwiczeniami, prosi się, żeby samochody osobowe 

zostały  usunięte  z  miejsc  do  tego  nie  przystosowanych,  a  po  przyjeździe  wozów  strażackich 
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okazuje się, że miejsca są zatarasowane, to można sobie wyobrazić jak będzie wyglądała sytuacja

w przypadku realnego zagrożenia – np. pożaru. Radny Lucjan Szutkowski poruszył też temat czadu 

w  mieszkaniach.  Tragiczna  statystyka,  zaprezentowana  przez  komendanta  Komarnickiego, 

wskazująca na to, że w tym roku mieliśmy 5 wypadków śmiertelnych, powinna zmusić nie tylko do 

zastanowienia,  ale  powinna  też  być  wyraźnym  przesłaniem  skierowanym  do  wszystkich 

mieszkańców używających  jakichkolwiek  urządzeń  mogących  wytworzyć  czad.  W ponad  90% 

mieszkań  jest  wentylacja  grawitacyjna,  w  sytuacji  kiedy  niewymuszony dopływ  powietrza  nie 

zabezpiecza  potrzeb,  trzeba  pamiętać  o  wymuszonym  dopływie  powietrza.  Radny  Lucjan 

Szutkowski  powiedział,  że  zwraca  na  to  uwagę  dlatego,  że  od  dwóch  dziesięcioleci  bardzo 

intensywnie  wymieniamy okna w budynkach mieszkalnych.  Te nowe okna są bardzo szczelne. 

Stare  okna  gwarantowały  dostateczny  dopływ  powietrza.  Okazuje  się,  że  szczelne  okna  oraz 

szczelne  drzwi  powodują,  że  jest  za  mały  przepływ  powietrza.  Mieszkańcy  tak  bardzo  chcą, 

szczególnie w okresie zimowym, zatrzymać w mieszkaniach ciepło za które płacą, że zapominają

o własnym bezpieczeństwie.

Radny  Jan  Ficerman powiedział,  że  w  systemie  reagowania  kryzysowego  od  kilkunastu  lat 

funkcjonuje  numer  112.  Wprowadzenie  tego  numeru  miało  zrewolucjonizować  cały  system 

udzielania  pomocy z  sytuacji  zagrożenia.  Radny natomiast  słyszał,  że  zgłoszenia kierowane na 

numer 112, drogą okrężną wracają z Poznania do Piły. Radny Jan Ficerman poprosił Komendanta

o informację, co dobrego wniosło wprowadzenie numeru 112.

Radna  Wiesława  Sztaba,  nawiązując  do  wypowiedzi  radnego  Lucjana  Szutkowskiego, 

powiedziała, że czas się zająć też innym tematem - drogą ewakuacyjną wewnątrz budynku. Na 

wielu klatkach schodowych, na pietrach, stoją np. meble, wózki i rowery. To są drogi ewakuacyjne

i tych sprzętów tam nie powinno być. Radna Sztaba zapytała: „czy zrobimy z tym porządek?”.

Radny  Błażej  Parda powiedział,  że  pojawiła  się  informacja  w  prezentacji  o  54  fałszywych 

zgłoszeniach.  Radny poprosił  komendanta Komarnickiego o informację na temat tego, co grozi 

autorowi fałszywego zgłoszenia i jakie są tego koszty.

Komendant Robert  Komarnicki odnosząc  się  wypowiedzi  radnego Bogusławskiego nt.  dużej 

liczby  wozów  strażackich  na  ulicach  Piły,  powiedział,  że  na  terenie  powiatu  czarnkowsko  - 

trzcianeckiego  organizowane  są  teraz  trzydniowe  ćwiczenia  z  udziałem  sił  4  województw: 

dolnośląskiego,  zachodniopomorskiego,  lubuskiego i  wielkopolskiego, a w Pile,  na lotnisku, na 

potrzeby ćwiczeń, ma być odtworzone przejście graniczne pomiędzy Polską a Rosją. Odpowiadając 

na pytanie związane z  numerem 112,  Komendant  powiedział,  że  na mocy dyrektyw płynących
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z  Unii  Europejskiej,  Straż  Pożarna  została  zobligowana  do  przejęcia  numeru  112,  zarówno

z telefonii komórkowej jak i stacjonarnej. Idea funkcjonowania numeru 112 pozostała taka sama, 

chodziło  o  to,  że  obywatel  zderzający  się  z  różnymi  zdarzeniami,  kiedy  nie  do  końca  mógł 

rozpoznać  zagrożenie,  miał  możliwość  wykonania  połączenia  pod  numer  uniwersalny  –  112. 

Dopiero  osoba  odbierająca  to  połączenie  pod  numerem 112  miała  rozstrzygnąć  jaka  właściwa 

służba ma się udać na miejsce zdarzenia.  Komendant Robert  Komarnicki  dodał,  że numer 112

z  biegiem czasu  cieszył  się  coraz  większym  powodzeniem i  właściwie  zdominował  pozostałe 

numery alarmowe – 997, 998 i 999. W wyniku decyzji wojewody wielkopolskiego, od marca 2013 

roku nastąpiła reorganizacja i ten numer został nam niejako odebrany – dodał Komendant. W tej 

chwili  na  ul.  Wiśniowej  jest  Centrum  Powiadamiania  Ratunkowego,  w  którym  pracują  nie 

ratownicy,  ale call  centerzy i  ośrodek ma funkcję tylko i  wyłącznie dyspozytorską.  Komendant 

Komarnicki dodał, że pilscy strażacy nie spotkali się do tej pory z utrudnieniami wynikającymi

z takiej  organizacji  pracy,  aczkolwiek wie,  że mają miejsce  drobne nieporozumienia dotyczące 

pomylenia  powiatu  czy  miejscowości,  bo  przecież  ulice  o  tych  samych  nazwach  znajdują  się

w różnych miejscowościach.  Odnosząc się do wypowiedzi radnego Szutkowskiego, Komendant 

powiedział, że w pełni popiera apel Radnego i dodał, że – niestety – Straż nie ma uprawnień, żeby 

kontrolować mieszkańców – sprawdzając np. kto i  co trzyma na klatce schodowej. Komendant 

dodał też, że społeczeństwo zmierza w kierunku izolowania się – izolują się poszczególne osiedla

i mieszkańcy, a formy do tego wykorzystywane – płoty, ogrodzenia, słupki i bramki – stanowią 

potencjalne utrudnienie dla różnych służb, m.in. dla Straży Pożarnej. Nawiązując do wypowiedzi 

radnego Pardy,  komendant  Komarnicki  powiedział,  że  rzeczywiście  nastąpił  wzrost  fałszywych 

alarmów o ponad 130%. Komendant wyjaśnił, że w grupie fałszywych alarmów rozróżnia się te 

wykonane złośliwie i w dobrej wierze i lepiej jest jeśli ktoś zadzwoni, a potem się okaże, że mu się 

coś wydawało niż gdybyśmy mieli być zupełnie obojętni na to, co się dzieje wokół nas. Najwięcej  

fałszywych  alarmów  notuje  się  z  tzw.  monitoringu  obiektów,  kiedy zawodzi  elektronika,  albo 

personel nie zachowuje się zgodnie z przepisami.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły,  odnosząc  się  do  tematu  związanego  z  numerem  112, 

powiedział,  że  „odbijanie”  połączenia  można  traktować  jako  pewną  niekorzyść,  natomiast

w punktach zajmujących się dystrybuowaniem informacji są osoby przygotowane do pracy, znające 

kilka  języków i  możemy być spokojni,  że  zarówno przebywający u nas  obcokrajowcy zostaną 

dobrze obsłużeni jak i my mamy prawo oczekiwać, że przebywając za granicą, w razie potrzeby, 

otrzymamy odpowiednie wsparcie.

Sławomir Sobański, zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Pile przedstawił prezentację 

na  temat  bezpieczeństwa.  Na  zakończenie,  komendant  Sobański  zaprosił  na  debatę  na  temat 
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bezpieczeństwa,  która odbędzie się  17 czerwca br.,  o godzinie  16.00,  w Młodzieżowym Domu 

Kultury „Iskra” w Pile.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że chciałaby poruszyć kilka kwestii. Radna powiedziała, że 

obecność patroli Policji na naszych ulicach zwiększa poczucie bezpieczeństwa wśród mieszkańców. 

Radna powiedziała, że chciałaby wspomnieć o sprawie związanej z ul. Czarnkowską. Znajduje się 

tam stacja  nawaniania  gazu,  nikt  tego  terenu  nie  kontroluje  na  tyle,  żeby był  bezpieczny dla 

mieszkańców.  Zbiera  się  tam  wieczorami  młodzież,  młodzi  ludzie  piją  alkohol  i  hałasują,

a regularnie przyjeżdża w to miejsce samochód, którym „coś” jest dowożone tym młodym ludziom. 

Radna poprosiła, żeby Policja zainteresowała się tym tematem. Radna poruszyła też temat związany 

z okolicami restauracji „Browar”, gdzie w godzinach wieczornych i nocnych jest niebezpiecznie. 

Radna Wiesława Sztaba prosiła o zainteresowanie się także tym tematem.

 

Radny Marek Toboła powiedział, że jednym z ważnych elementów pracy są warunki biurowe. 

Budynek  przy ul.  Bydgoskiej  ma  już  swoje  lata.  Swego  czasu,  w prasie,  można  było  znaleźć 

informację,  że  są  czynione  przymiarki  albo  do  budowy nowego gmachu albo  remontu  starego 

budynku. Radny zapytał komendanta Sobańskiego o plany związane z siedzibą pilskiej Policji.

Komendant  Sławomir  Sobański powiedział,  że  dziękuje  za  wszystkie  zgłoszone  uwagi

i zapewnił, że Policja zajmie się tymi sprawami. Odnosząc się do pytania związanego z siedzibą, 

Komendant  powiedział,  że  w  tej  chwili  nie  ma  jeszcze  decyzji  w  tej  sprawie,  a  sprawa  jest  

rozstrzygana na szczeblu komendy głównej.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły, podsumowując  temat  powiedział,  że 

wyraźnie  widać,  że  liczba  przestępstw  uległa  zmniejszeniu  i  pogratulował  poprawy  wyniku

w zakresie wykrywalności przestępstw.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki zapytał  czy  w  ramach  tego  tematu  będzie  się  wypowiadał 

przedstawiciel  pilskiego Sanepidu.  Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych powiedział,  że 

dużym  problemem  jest  walka  z  „dopalaczami”,  które,  jak  wiemy,  są  sprzedawane  w  Pile. 

Przewodniczący wspomniał o nowelizacji ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii.  Wprowadzono 

tam pojęcie nowej substancji psychoaktywnej, będą to środki, które nie są na liście „pobudzaczy”. 

Powołany zostaje zespół ekspertów przy Ministrze Zdrowia, który będzie oceniał niebezpieczne 

środki  zawarte  w  dopalaczach  i  wymienionych  będzie  114  substancji,  wykorzystywanych  do 

produkcji  dopalaczy.  Ma  być  wprowadzone  ściganie  z  urzędu,  w  trybie  karnym,  a  nie 

administracyjnym, za sprzedaż i posiadanie dopalaczy, bo w tej chwili karę za handel dopalaczami 
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nakłada,  w trybie administracyjnym,  Państwowa Inspekcja Sanitarna.  W roku 2013 Państwowa 

Inspekcja Sanitarna nałożyła kary na kwotę miliona i trzystu tysięcy złotych, a w roku ubiegłym 

była to kwota 1.200 tysięcy złotych – w sumie dwa i pół miliona złotych, a z tej kwoty do kasy 

państwa nie wpłynęła ani złotówka. Na koniec Radny powiedział, że tylko wspólne działanie może 

przynieść efekty.

Radny  Marek  Andruszkiewicz powiedział,  że  radna  Wiesława  Sztaba  mówiła  o  miejscu 

położonym w obrębie osiedla  Staszyce.  Radny powiedział,  że  chciałby zasygnalizować jeszcze 

jeden kłopot mieszkańców tego osiedla – chodzi o zbieg ulic: Cichej i Ludwisarskiej, w okolicy 

parkingu, gdzie jest m.in. sprzedawany alkohol. Szczególnie w godzinach wieczornych jest tam 

bardzo nieprzyjemnie. Radny Marek Andruszkiewicz poprosił i Policję i Straż Miejską o zwrócenie 

uwagi na ten teren.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  wydaje  jej  się,  iż  bardzo  zwiększył  się  szacunek 

społeczeństwa do służb porządkowych i poprosiła o komentarz w tej sprawie.

Komendant Sławomir Sobański powiedział, że obiecuje zajęcie się tematem, który zgłosił radny 

Andruszkiewicz.  Komendant  podziękował  za  to  o  czym  powiedziała  radna  Teresa  Kasior

i potwierdził, że Policja również odczuwa zwiększenie szacunku mieszkańców i dodał, że Policja – 

ze swej  strony – stara  się być otwarta i  udzielać pomocy,  a nie  tylko przyjmować rolę  organu 

restrykcyjnego. Odnosząc się do tematu dopalaczy, komendant Sobański powiedział, że Policja ma 

świadomość,  że  temat  ten  znajduje  się  w  kompetencji  Powiatowej  Stacji  Sanitarno  – 

Epidemiologicznej w Pile, ale chciałby Komendant podkreślić działania Policji na tym obszarze. 

Komendant podkreślił,  że sytuacja związana z dopalaczami wskazuje, jego zdaniem, nie tyle na 

słabość  Policji  czy  Sanepidu,  ale  raczej  na  słabość  systemu  prawnego,  który  w  tej  chwili 

obowiązuje, bo Policja działa w granicach prawa i przepisów, które ustawodawca dał Policji do 

wykorzystania.  Pilska  Policja  udziela  w  tym  zakresie  asysty  Sanepidowi  –  chodzi  o  kontrolę 

punktów, w których były sprzedawane te  środki,  bo w tej  chwili  nie  są  już tam sprzedawane. 

Współpraca obejmuje także, w tym temacie, Straż Miejską. Przedmiotowy rejon był patrolowany, 

nieletni, którzy tam kupowali – byli legitymowani, a informacja o tym była przekazywana do szkół 

i do rodziców. W momencie kiedy ktoś trafia z tego powodu do szpitala i jest udzielana pomoc 

medyczna, jeśli potrafi Policja udowodnić, że osoba ta kupiła taki środek i jej stan zdrowia jest 

spowodowany zastosowaniem dopalaczy, to jest wszczynane postępowanie o narażenie utraty życia 

bądź  zdrowia.  Komendant  Sobański  wyjaśnił,  że  jeśli  ustawa  o  przeciwdziałaniu  narkomanii 

ulegnie zmianie, to działania Policji zostaną rozszerzone.
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Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił o zabranie głosu Reginę Rogalską, 

Zastępcę Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Pile.

Regina  Rogalska,  Zastępca  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  w  Pile, 

odnośnie  do  dopalaczy,  powiedziała,  że  Państwowa  Inspekcja  Sanitarna  ma  w  tym  zakresie 

ograniczoną  możliwość  działań,  ma  tylko  instrument  administracyjny.  Zgodnie  z  ustawą

o Państwowej Inspekcji Sanitarnej, w przypadku podejrzenia, że produkt stanowi zagrożenie dla 

zdrowia lub życia ludzi, wstrzymuje taki produkt, zatrzymuje na okres 18 miesięcy – niezbędny do 

przeprowadzenia oceny i badania ich bezpieczeństwa. Dalsze działania w tym zakresie obejmują 

wstrzymanie działalności handlowej sklepu dystrybuującego taki produkt na okres 3 miesięcy – do 

czasu przeprowadzenia właściwej oceny. Sanepid pobiera próbki tych produktów, które poddawane 

są następnie badaniom laboratoryjnym. W jednym z przypadków, który miał miejsce w Pile, rola 

Państwowej Inspekcji Sanitarnej polegała na tym, że, wystawiono decyzję w odniesieniu do spółki 

– chodzi o jedną osobę, prowadzącą 4 spółki. Sanepid zamyka taki sklep, przychodzi na kontrolę 

sprawdzającą. Sytuacja wygląda tak, że wspomniana spółka już nie istnieje, a działalność w tym 

zakresie,  prowadzi  dalej  inny  podmiot.  Taki  mechanizm  uniemożliwia  efektywne  rozwiązanie 

problemu  poprzez  działania  administracyjne.  W  okresie  od  30  maja  2014  roku  do  wczoraj 

przeprowadzono  ogółem  17  kontroli  sanitarnych  w  tym  jednym  sklepie,  zabezpieczono  331 

produktów, które znajdują się w depozycie w Komendzie Powiatowej Policji w Pile. Do badań 

laboratoryjnych pobrano 28 próbek tych produktów, z czego w przypadku 24 zostało potwierdzone, 

że  w  składzie  ich  zawarte  są  środki  zastępcze.  Oprócz  decyzji  zakazujących  wprowadzania 

produktów do obrotu, zakazujących prowadzenia działalności handlowej, nałożono kary pieniężne 

na jedną spółkę dwukrotnie – w wysokości 30 i 100 tysięcy złotych, bo ustawa o przeciwdziałaniu 

narkomanii zezwala Inspekcji Sanitarnej na nakładanie kar grzywny w wysokości od 20 tysięcy do 

miliona złotych. W dalszym ciągu prowadzone jest postępowanie administracyjne, bo podmioty się 

odwołują  do  wyższych  instancji.  W  tej  chwili  sytuacja  wygląda  tak,  że  sklep  nie  prowadzi 

działalności, jest zamknięty. Dyrektor Rogalska dodała, że docierają do Inspekcji informacje, że 

środki zastępcze, dopalacze – sprzedawane są z samochodu. Dyrektor powiedziała na koniec, że 

oprócz działań kontrolnych prowadzone są też akcje profilaktyczne, np. konkursy, realizowane przy 

współudziale Policji.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki poprosił  dyrektor  Rogalską  o  jej  opinię  na  temat  działań 

dyrektora Andrzeja T., który postanowił, że ze względu na rosnący problem, podpisze zgłoszenie

o możliwości popełnienia przestępstwa przez osoby, które sprzedają dopalacze i przekaże sprawę 

Prokuraturze. Radny zapytał czy Sanepid nie rozważał możliwości skorzystania z takiej opcji.
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Radna Maria  Kubica powiedziała,  że  najważniejszym elementem jest  profilaktyka  i  uczenie, 

działanie  wtedy  kiedy  jeszcze  nie  ma  realnego  zagrożenia.  Od  najmłodszych  lat,  zarówno

w  szkołach  podstawowych,  potem w  gimnazjach  i  szkołach  ponadgimnazjalnych  powinno  się 

prowadzić akcje profilaktyczne i na tę formę nie powinno się szczędzić środków. Radna dodała, że 

dopóki będzie popyt, to zawsze znajdą się jakieś formy podaży.

Regina  Rogalska,  Zastępca  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  w  Pile, 

odpowiadając na pytanie radnego Bystrzyckiego, powiedziała, że Państwowy Powiatowy Inspektor 

Sanitarny w Pile zawiadomił Prokuraturę Rejonową o tym, że na terenie Piły funkcjonuje sklep, 

który  wprowadza  do  obrotu  środki  zastępcze.  28  kwietnia,  Państwowy  Powiatowy  Inspektor 

Sanitarny poinformował na piśmie o zaistniałym fakcie Prezydenta.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że kilka tygodni temu odbyło się spotkanie, o które poprosił 

Prezydent, z Policją, Strażą Miejską, Sanepidem i z przedstawicielami oświaty, którzy podejmują 

inne, niestandardowe działania w tym zakresie i wydaje się, że zaczynają one przynosić skutki. 

Wszystkie  służby  wiedzą,  że  będziemy  tak  długo  prowadzić  działania  na  terenie  Miasta,  aż 

sprzedawcy uznają, że są inne miejsca gdzie można to robić. Prezydent Głowski dodał, że nie widzi 

w dzisiejszym stanie  prawnym możliwości  skutecznego działania,  trzeba po prostu poszukiwać 

innych form, które już zostały zainicjowane i przez Policję i przez Sanepid i przez pracowników 

oświaty, przy współpracy z rodzicami i – powiedział Prezydent – jest duża szansa, że to się uda.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił komendanta Sobańskiego o informację odnośnie do 

koordynacji służb i zapytał czy odbywają regularne spotkania podsumowujące.

Komendant  Sławomir  Sobański odpowiedział,  że  zarządzanie  kryzysowe  obliguje  do 

systematycznego  spotykania  się  z  innymi  służbami  i  wtedy  omawiane  są  różnego  rodzaju 

zagrożenia.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 6.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem

z wykonania budżetu miasta Piły za 2014 rok przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy 
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Piła.

Skarbnik  Gminy  Piła  Ewelina  Ślugajska,  w  formie  prezentacji,  przedstawiła  sprawozdanie 

finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2014 rok oraz zapoznała 

zebranych  z  Uchwałą  nr  SO-0954/31/13/Pi/2015  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20 kwietnia 2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2014 rok.

Skarbnik powiedziała, że na posiedzeniach komisji zgłaszała autopoprawkę do informacji o stanie 

mienia – na stronie 66., w punkcie 6., w ramach wpływów z opłat za parkowanie, kwota globalna, 

która jest wykazana dotyczy wszystkich opłat w ramach danej klasyfikacji budżetowej, natomiast 

sama kwota dotycząca parkowania opiewa na sumę 202 tysięcy złotych.

Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta stwierdził, że Komisja 

miała  okazję  wysłuchać bardzo szczegółowego wyjaśnienia,  co do przebiegu realizacji  budżetu 

miasta za rok 2014, sprawozdanie było bardzo wyczerpujące, w trakcie posiedzenia, uczestniczący 

Radni, uzyskiwali szczegółowe wyjaśnienia. Przewodniczący Komisji poinformował, iż członkowie 

Komisji zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2014 rok, jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Kubica powiedziała m.in., że realizowanie dochodów na wysokim poziomie, mimo 

łagodnej polityki fiskalnej, przy jednoczesnym ograniczeniu wzrostu wydatków bieżących sprawia, 

że kondycja finansowa Gminy wykazuje tendencję zwyżkową. Taki stan budżetu pozwala spokojnie 

patrzeć w przyszłość i, co ważne, daje gwarancje, że gmina Piła będzie w stanie zapewnić wkład 

własny, niezbędny do ubiegania się o środki z nowej Perspektywy Unijnej. Na koniec radna Maria 

Kubica powiedziała, że życzy Prezydentowi, aby projekty przygotowane w poprzednim roku udało 

się zrealizować oraz skutecznie pozyskać na nie dofinansowanie w ramach nowej puli  środków

z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  20  głosami „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się”  -  uchwała  Nr 

VIII/100/15 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 7.

Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2014 rok.

Paweł Dahlke, przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Komisja Rewizyjna spotykała 

się, omawiając sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 rok, trzykrotnie; były to kilkugodzinne 

spotkania,  gdzie  budżet  był  omawiany  na  dużym  poziomie  szczegółowości;  niejednokrotnie 

wymagało to sięgania do materiałów źródłowych. Przewodniczący Dahlke dodał, że w wyniku tych 

trzech spotkań Komisja Rewizyjna Rady Miasta Piły podjęła uchwałę, którą przewodniczący Paweł 

Dahlke przeczytał zebranym na sesji - Uchwała Nr 1/2015 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły

z dnia 28 kwietnia 2015 roku w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Piły za 2014 

rok stanowi załącznik do protokołu. Przewodniczący Paweł Dahlke powiedział, że uchwała została 

podpisana przez 5 z 6 członków Komisji Rewizyjnej; jedna osoba była nieobecna na posiedzeniu

z  powodu  spraw osobistych.  Przedłożona  przez  Przewodniczącego  uchwała  wraz  z  wnioskiem

o  udzielenie  absolutorium  Prezydentowi  Miasta  Piły  za  2014  rok  podlegały  przekazaniu 

Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej  w Poznaniu  i  Radzie  Miasta  Piły  -  opinia  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Dahlke powiedział, że komisja pozytywnie opiniuje 

udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2014 rok.

Przewodniczący Rafał Zdzierela otworzył dyskusję w temacie absolutorium.

Skarbnik  Gminy Piła  Ewelina Ślugajska  powiedziała,  że  uchwała  Komisji  Rewizyjnej, wraz

z opinią, została przekazana Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu otrzymania opinii. 18 maja 

br. Regionalna Izba Obrachunkowa wydała w tym zakresie uchwałę w sprawie wyrażenia opinii

o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  o  udzielenie  Prezydentowi  Miasta  Piły 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok w następującym składzie:

•Przewodniczący - Ryszard Auksztulewicz,

•Członkowie - Halina Kurjan, Karol Hyra.

Skarbnik  Ślugajska  powiedziała,  że  przedmiotowa  uchwała  zamieszczona  została  w  Biuletynie 

Informacji Publicznej Urzędu Miasta Piły oraz dostarczona wszystkim radnym. Skarbnik dodała, że 

w  ostatnim  zdaniu  uchwały  można  przeczytać,  iż  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  w Poznaniu  wyraża  opinię,  że  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta  Piły

w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Piły z wykonania budżetu za 2014 rok jest  

należycie uzasadniony.
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski, odnosząc się do opinii 

Komisji Rewizyjnej oraz opinii RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej, powiedział, że opinie te nie 

mogą dziwić na tle wcześniej wyrażonych zdań na temat poziomu realizacji budżetu; budżetu, który 

ze strony dochodów, jak i wydatków prezentuje się wyróżniająco na tle poprzednich lat i wykazuje 

pozytywne  tendencje.  Przewodniczący  Szutkowski  powiedział,  że  jedna  sprawa  nie  została 

wyartykułowana  do  końca:  bardzo  wysoki  poziom dochodów majątkowych  i  sposób  realizacji 

wydatków  majątkowych;  to  są  te  sprawy,  które  są  najbardziej  widoczne  i  zauważalne  przez 

mieszkańców miasta.  Przewodniczący Szutkowski  złożył  gratulacje  dla  Pana Prezydenta  za  tak 

dobre wykonanie budżetu.

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły Maria Kubica powiedziała, że sprawozdanie z realizacji 

budżetu to obszerny materiał ujęty w formę tabel, wykresów opatrzonych dobrym komentarzem 

wyjaśniającym.  Ze  sprawozdania  wynika,  że  strategia  pracy  na  rzecz  Miasta,  którą  przyjął 

Prezydent  dobrze  służy  wszystkim  mieszkańcom  Piły,  począwszy  od  najmłodszych  (żłobek, 

przedszkola, szkoły), a skończywszy na najstarszych (np. Klub Seniora). W strategię  Prezydenta 

wpisuje się także dbałość o przygotowanie do zabiegania o środki unijne, poprzez m.in. posiadanie 

dokumentacji przyszłościowej, która może być wykorzystana w każdej chwili, kiedy tylko pojawi 

się taka możliwość, a wiadomo, że niekiedy terminy aplikowania o projekty unijne bywają bardzo 

krótkie. Należy w tym momencie też zauważyć starania Prezydenta o utworzenia Pilskiego Obszaru 

Strategicznej Interwencji. Przewodnicząca Maria Kubica dodała, że Miasto z roku na rok piękniało 

za sprawą licznych inwestycji, a rok 2014 przyniósł kolejne: ul. Podchorążych i jej skrzyżowanie

z ul. Bydgoską, remont ul. Bydgoskiej w kierunku przejazdu kolejowego, który też doczekał się 

remontu,  Markowy  Produkt  Północnej  Wielkopolski,  Pilska  Strefa  Aktywności  Fizycznej, 

przebudowa ul. 11 Listopada, ul. 14 Lutego, ul. Zygmunta Starego i jej skrzyżowania z ul. Okrzei, 

ukończenie domu przedpogrzebowego, termomodernizacja RCK i wiele innych, wśród których na 

uwagę zasługują te wykonane zgodnie z potrzebami, oczekiwaniami i wnioskami mieszkańców w 

ramach budżetu obywatelskiego. Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że 15 kwietnia 2015 

roku za umiejętne zarządzanie finansami Piły, inwestowanie w ochronę środowiska i budowanie 

aktywności społecznej,  Prezydent otrzymał, podczas Gali Filary Polskiej Gospodarki 2014, tytuł 

Samorządowego  Menadżera  Regionu,  który  został  przyznany  przez  przedstawicieli  władz 

samorządowych z województwa wielkopolskiego. Przy takim natężeniu inicjatyw i zaangażowaniu 

w  kształtowanie  dobrego  wizerunku  Miasta,  poparcie  radnych  Klubu  Platformy Obywatelskiej 

wynika  z  głębokiego  przeświadczenia,  że  Prezydent  w pełni  na  nie  zasługuje.  Przewodnicząca 

dodała, że życzy Prezydentowi, aby nadal chciało mu się chcieć z takim, jak do tej pory, zapałem

i entuzjazmem pracować dla miasta Piły.
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Radny  Piotr  Smagur zapytał,  czy  Radni  mają  prawo  nieudzielenia  absolutorium  Panu 

Prezydentowi, gdyż z przedstawionego radnym projektu uchwały wynika jednoznacznie, że  Rada 

Miasta Piły w pkt. 1 udziela absolutorium Prezydentowi.

Radca Prawny Urzędu Miasta Piły Łukasz Czarny powiedział, że Rada powinna działać zgodnie 

z uchwałą RIO i wnioskiem Komisji Rewizyjnej, skoro te wnioski są jednoznacznie pozytywne, 

projekt uchwały również jest z opinia pozytywną. Każdy Radny może głosować według swojego 

uznania.

Radny Piotr Smagur powiedział, że jego zdaniem nie powinno być zapisu „udziela”, powinno być 

wykropkowane,  jak  było  to  dotychczas.  Radny  Smagur  dodał,  że  zasięgnął  tej  informacji  od 

radnego Pyziaka.

Przewodniczący Rafał Zdzierela podziękował za uwagi i powiedział, że powinny one trafić tak 

naprawdę do ustawodawcy, gdyż  Radni posiadają jednoznaczna opinię Komisji Rewizyjnej oraz 

jednoznaczną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej; w tym przypadku ujawniłby się brak logiki 

w postępowaniu, gdyby  Radni, wbrew temu, zaproponowali do przegłosowania projekt uchwały 

zmierzający do nieuchwalenia absolutorium. Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby złożyć wniosek o zmianę redakcyjną tej uchwały.

Radca Prawny Urzędu Miasta Piły Łukasz Czarny powiedział, że każdy Radny, według swojego 

sumienia  i  według  swojej  woli, może  głosować  „za”,  może  się  wstrzymać  od  głosu  i  może 

głosować przeciwko.

Głosowanie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2014 rok:

Radni  zagłosowali  w  tej  sprawie   –  19  głosami  „za”,  1  głos  „wstrzymujący  się”  (radny 

Zbigniew Pyziak), 1 osoba nie głosowała (radna Wiesława Sztaba).

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Dahlke powiedział, że nie będzie wygłaszał „ochów

i  achów”,  które  wygłaszała  pani  przewodnicząca  Maria  Kubica,  gdyż  oprócz  rzeczy,  które  się 

dzieją, jest mnóstwo rzeczy w Pile, które ciągle czekają na realizację, a których nie ma w tym 

budżecie  i  nie  wiadomo,  czy  będą  w  przyszłym;  nie  mniej  jednak  są  to  rzeczywiście  dwie 

najważniejsze  uchwały  w  rocznym  funkcjonowaniu  Prezydenta  (uchwała  budżetowa,  uchwała 

absolutoryjna).  Przewodniczący poprosił  Prezydenta  o  przyjęcie  serdecznych gratulacji,  na  ręce 

Prezydenta oraz współpracowników i oczywiście pani Skarbnik, której Przewodniczący dziękuje za 

współpracę z Komisją Rewizyjną i jest to głos wszystkich członków tej komisji.
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Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski podziękował za głosowanie i dodał, że nie udało by się tego 

wszystkiego  zrealizować,  gdyby  nie  zespół  ludzi,  bo  za  cyframi  i  tabelkami,  a  potem  za 

realizacjami, stoją ludzie, którzy zabierali głos i ci nieobecni pracujący nad realizacją kolejnych 

projektów, które będą oceniane za rok. Prezydent Głowski powiedział, że bardzo im dziękuje, gdyż 

można mieć wizje i plany, ale nie da się tego zrealizować bez profesjonalnych, dobrze ze sobą 

współdziałających i kreatywnych współpracowników. Przykładem, zdaniem Prezydenta, może być 

odzyskiwanie  VAT,  które  jest  bardzo  rzadko  stosowane,  przy  udziale  drogich  kancelarii 

zewnętrznych,  w  przypadku  Piły  robią  to  pracownicy  Urzędu  Miasta  podlegli  pani  Skarbnik. 

Prezydent dodał, że jest mu przykro słyszeć, że Biuro Zamówień Publicznych wybiera nie tych, 

którzy w opinii niektórych radnych wojewódzkich, powinni być wybrani. Zamówienia publiczne 

działają zgodnie z prawem, ze zdrowym rozsądkiem i z pełną odpowiedzialnością za podejmowane 

decyzje. Piła prowadzi w podległych szkołach działania nie tylko utrzymujące, ale rozwijające i to 

jest wyróżnikiem zmian w Mieście

Prezydent Piotr Głowski wręczył kwiaty skarbnik Gminy Piła Ewelinie Ślugajskiej.

Radna  Wiesława  Sztaba  powiedziała,  że  głosowała  za  absolutorium  dla  Prezydenta  z  pełną 

satysfakcją dlatego, że jest kontynuacja zmian powstających w Pile i jest na wysokim poziomie. 

Radna dodała, że powinien powstać jeszcze blok tanich mieszkań, dla osób, dla których zaplecza 

mieszkalne nie są jeszcze wyremontowane. Radna dodała, że chciałaby, aby w przyszłym budżecie 

pochylić się nad tym tematem i pogratulowała prezydentowi.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki zauważył  analizując 

wyniki głosowania, że radna Wiesława Sztaba nie głosowała za absolutorium, tylko w ogóle nie 

oddała głosu.

Radna  Wiesława  Sztaba  złożyła  wniosek  o  reasumpcję  głosowania  uchwały  w  sprawie 

absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2014 rok.

Głosowanie wniosku radnej Wiesławy Sztaby o reasumpcję głosowania  uchwały w sprawie 

absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2014 rok:

Radni zagłosowali w tej sprawie większością głosów – 20 głosów „za”, 1 głos „przeciw” (radny 

Błażej Łukasz Parda).
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Głosowanie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2014 rok:

Radni  zagłosowali  w  tej  sprawie  –  20  głosami  „za”,  1  głos  „wstrzymujący  się”  (radny 

Zbigniew Pyziak) - uchwała Nr VIII/101/15 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody Prezydentowi Miasta Piły do zaskarżenia Uchwały 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Projekt uchwały w sprawie wniesienia 

skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze. Projekty omówił mecenas Łukasz Czarny.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł  Dahlke powiedział,  że  podpisuje  się  pod tym wnioskiem, trzeba  wreszcie  uciąć 

spekulacje,  bo nie może tak być, że w jednym regionie administracyjnym jest  to dopuszczalne,

a w innym – nie. Radny dodał, że wierzy w to, iż w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym uda 

nam się przedstawić nasze racje.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że chciałby mocno podkreślić, iż te środki, które już 

przekazaliśmy na sterylizację  i  kastrację zwierząt  w ubiegłym roku, nie będą musiały podlegać 

zwrotowi.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/102/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem 

prowadzącym jest  Gmina  Piła  zreferował  Sebastian  Dzikowski,  dyrektor Wydziału  Oświaty, 

Kultury i Sportu.

27



Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/103/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie przyjęcia kryteriów, 

trybu i zasad przyznawania nagród uzdolnionym uczniom klas IV-VI szkół podstawowych i klas I-

III  gimnazjów,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Piła  zreferował  Sebastian 

Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Błażej  Parda powiedział,  że  w  dokumencie  występuje  rozdzielenie  uczniów  na 

uzdolnionych sportowo i naukowo i jest drobna różnica pomiędzy tymi dwiema grupami, np. osoby, 

które mają talent sportowy wystarczy, że mają ocenę bardzo dobrą z zachowania, a osoby mające 

talent  naukowy  muszą  mieć  ocenę  wzorową.  Radny  zapytał  czy  nie  można  tego  ujednolicić

i wprowadzić jednego wymagania – na poziomie oceny bardzo dobrej.

Dyrektor Sebastian Dzikowski powiedział, że w tym momencie nie można wprowadzać żadnych 

merytorycznych  zmian  do  tekstu,  bo  przyjmujemy  tekst  jednolity,  w  formie  obwieszczenia. 

Dyrektor  dodał,  że  Radni  mogą,  oczywiście,  tę  uchwałę  zmieniać,  ale  Dyrektor  podkreślił,  że 

uchwała zawiera zapis, który umożliwia Prezydentowi przyznanie wyróżnienia nawet wtedy, gdy 

nie są spełnione kryteria i było to kilkakrotnie przez Prezydenta wykorzystane.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  szkoda,  iż  nie  było  dyrektora  Dzikowskiego  na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych.

28



Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/104/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zapytał czy do tematu poruszonego przez radnego Pardę będzie 

można wrócić na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  tak.  Przewodniczący przypomniał,  że  Radny, 

który  nie  jest  członkiem  danej  Komisji,  ma  prawo  –  podobnie  jak  każdy  inny  obywatel  – 

uczestniczyć w posiedzeniach Komisji.

Ad 11.

Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły

w rejonie Leszkowa omówiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 17 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  19  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/105/15  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 12.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Dąbrowskiego  omówiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  19  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/106/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Kamiennej  zreferowała  Iwona 

Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  19  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/107/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Młynarskiej i Promiennej zreferowała Iwona Wojtecka, 

dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/108/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Ofiar Katynia i Wybickiego omówiła Iwona Wojtecka, 

dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/109/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki 

Odpadami  Komunalnymi"  zreferował  Bogdan  Kopeć,  kierownik  Biura  Nadzoru 

Właścicielskiego.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przypomnienie listy naszych członków w PRGOK.

Kierownik Bogdan Kopeć wymienił członków: Marek Andruszkiewicz, Jacek Bogusławski, Paweł 

Jarczak,  Lucjan  Szutkowski,  Piotr  Smagur,  Marek  Toboła,  prezydent  Piotr  Głowski  –  jako 

ustawowy przedstawiciel, Łukasz Czarny, Lidia Plewa i Elżbieta Sieg z Zarządu Dróg i Zieleni.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/110/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2015  rok.  Autopoprawka.  Projekt 

uchwały omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik gminy Piła.

Skarbnik powiedziała,  że dzisiaj  Radni  otrzymali  autopoprawkę,  która jest  związana z dwoma 

przypadkami,  które zdarzyły się  od momentu  przygotowania  projektu  uchwały.  Na posiedzeniu 

jednej  z  komisji,  Skarbnik  mówiła,  że  autopoprawka  jest  przewidziana,  a  związane  to  było

z oczekiwaniem na środki, które mieliśmy pozyskać z Krajowego Biura Wyborczego na diety dla 

członków obwodowych komisji wyborczych, na głosowanie, które odbyło się w ramach drugiej 

tury  wyborów  prezydenckich.  Na  moment  składania  projektu  uchwały  nie  było  jeszcze 

zawiadomienia w tym zakresie, w związku z tym stany początkowe wskazane w załącznikach do 

uchwały  musiały  być  przygotowane  według  starych  danych.  Prezydent  pomiędzy  złożeniem 

projektu uchwały i  przekazaniem jej  Radnym,  podjął  zarządzenie wprowadzające tę  dotację do 

budżetu,  a  w  związku  z  tym stany początkowe na  dzisiaj  uległy  zmianie.  Dlatego  paragraf  1

i  paragraf  2.  oraz  załączniki  musiały  być  zmodyfikowane.  Druga  ze  zmian  jest  związana

z zadaniami inwestycyjnymi. Jest to zadanie realizowane w ramach inwestycji w zakresie oświaty.  

Proponujemy  –  powiedziała  Skarbnik  –  wprowadzenie  nowego  zadania  inwestycyjnego,  pn. 

modernizacja części budynku zespołu szkół nr 3, w zakresie prac budowlano – instalacyjnych, wraz 

z przebudową pomieszczeń na nowe funkcje. Łączne nakłady finansowe, planowane na to zadanie, 

to kwota ponad 936 tysięcy złotych, a środki, które są konieczne do realizacji tego zadania będą 

pochodziły  z  zadania  związanego  z  termomodernizacją  budynku  gimnazjum  nr  4.  Jak  Radni 

pamiętają, to zadanie, w trzech obiektach, próbowaliśmy zrealizować w ubiegłym roku, ale póki co 

żadne nabory w tym zakresie, w ramach dofinansowania z Narodowego Funduszu się nie pojawiają. 

Z pozyskanych informacji wynika, że konkurs może być rozpisany w ramach działania – poprawa 

efektywności  energetycznej  w  sektorze  publicznym  mieszkaniowym  -  dopiero  w  czwartym 

kwartale 2015 roku. Dlatego też decyzja, aby te środki skutecznie wykorzystać również w zakresie 

bazy oświatowej. Najbardziej pilnym i potrzebnym zadaniem okazały się prace w zespole szkół nr 

3. Skarbnik przypomniała, że gradacja w zakresie wprowadzania zadań inwestycyjnych w oświacie 

wynika również z decyzji Sanepidu i taka opinia jest również w przypadku tej placówki. Zakres 

prac  jest  znaczny,  dotyczy parteru oraz  pierwszego i  drugiego piętra.  Liczymy na to,  że  przed 
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rozpoczęciem wakacji uda się wyłonić wykonawcę i mamy nadzieję, że będą jakieś oszczędności 

poprzetargowe.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie, z zastrzeżeniem, że bez przedstawionej 

dzisiaj autopoprawki.

Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/111/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. 

Ogrodowej  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/112/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 19.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  położonej  przy  ul.  11  Listopada  w  Pile

w  związku  z  realizacją  roszczenia  wynikającego  z  art.  209a  ust.  1  ustawy  o  gospodarce 

nieruchomościami  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  19  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/113/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 20.

Projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  przyjęcie  przez  Gminę Piła  od  Gminy Ujście 

darowizny  nieruchomości  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie uchwały:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  VIII/114/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 21.

Informacja  z  realizacji  uchwał Rady Miasta  Piły za  2014 rok.  Informację przedstawiła  Dorota 

Bojaczuk, dyrektor Wydziału Organizacyjno – Prawnego.

Ad 22.

Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły za rok 2014 przedstawił Paweł Dahlke, 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły.

Ad 23.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Ad 24.

Wolne głosy, wnioski i informacje.
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Radna Wiesława Sztaba poprosiła Przewodniczącego o udzielenie mieszkance Piły, której sprawa 

dotyczy,  zgody  na  zabranie  głosu.  Radna  powiedziała,  że  już  na  posiedzeniu  Komisji  Spraw 

Społecznych informowała prezydenta Krzysztofa Szewca o jaki problem chodzi. Sprawa dotyczy 

ul. Towarowej 16 i Pani W. oraz innych lokatorów tego budynku. Przy ul. Towarowej były zakłady 

graficzne,  zostały one zlikwidowane, właściciel  przeniósł  się  do Warszawy.  Na tym terenie był 

budynek mieszkalny zajmowany przez dwie rodziny. Mieszkanka była zaopatrywana w światło, gaz 

wodę itd. przez zakład. W momencie kiedy wszystko upadło, mieszkańcy zostali w tym budynku, 

ale żyją w krytycznych warunkach, mieszkanie jest odcięte od wody, od ogrzewania i od innych 

mediów, już w tej chwili powstaje w tym lokalu grzyb. Radna Wiesława Sztaba dodała, że po lecie  

przyjdzie jesień i zima, a problem wciąż jest aktualny. Radna powiedziała, że były różne pisma

w tej sprawie, a nawet jedna z lokalnych telewizji zajmowała się tym. W tej chwili odbywa się  

wymiana  korespondencji  pomiędzy  zakładami  graficznymi  a  naszym  Urzędem.  Wygląda  to 

pozytywnie,  jakby problem miał  być  niebawem rozwiązany,  ale  miesiące  mijają,  sytuacja  jest 

trudna, a dochodzą do Radnej też informacje, że problemu nie można rozwiązać.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły udzielił głosu Pani Halinie W.

Pani Halina W. powiedziała, że, podobnie, jak inni lokatorzy tego budynku, jest bez ogrzewania, 

bez ciepłej wody, sytuacja trwa cały czas, a mieszkańcy już nie mają siły i dlatego zwrócili się

o pomoc do Rady Miasta, po to, żeby żyć w godnych warunkach mieszkaniowych. „My sobie nie  

dajemy rady z tym już” - powiedziała Pani W.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  Panią  Halinę  W.  o  przedstawienie  historii 

korespondencji.

Pani Halina W. powiedziała, że zaczęło się od 1 lutego 2013 r. Najpierw była telewizja ASTA, był 

zrobiony reportaż, pokazany potem w telewizji. Potem były próby porozumienia z właścicielem, ale 

to  także  nie  przyniosło  żadnego  rezultatu.  Lokatorzy pisali  do  Prezydenta  Piły,  do  Prezydenta 

Bronisława  Komorowskiego  –  to  także  nie  przyniosło  efektów.  Ostatnio  lokatorzy zwrócili  się

o  pomoc  do posłanki  Krystyny Łybackiej  i  „dzięki  temu –  jestem tutaj  z  prośbą  o  pomoc”  - 

powiedziała Halina W.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał Panią Halinę W. czy zwracała się do Urzędu Miasta 

Piły.
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Pani Halina W. odpowiedziała, że tak i że mieszkańcy otrzymali odpowiedź, iż właściciel, zakłady 

graficzne,  znajdujący  się  teraz  w  Warszawie,  był  rozmawiać  na  ten  temat  w  Urzędzie  Miasta

i podobno pojawiała się nadzieja, ale wszystko ucichło, a mieszkańcu nie wiedzą z jakiego powodu.

Przewodniczący zapytał kiedy Pani Halina W. otrzymała tę odpowiedź.

Pani Halina W. odpowiedziała, że w styczniu.

Rafał Zdzierela zapytał czy Pani W. czekała przez pół roku.

Pani Halina W. potwierdziła, ale dodała, że w tym czasie mieszkańcy próbowali działać, m.in. 

skontaktowali się z posłanką Łybacką.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że to nie jest najlepszy sposób załatwienia tego 

typu sprawy. Przewodniczący dodał, że, jak rozumie, Urząd Miasta podjął się w pewnym sensie 

mediacji w tej sprawie, a Rada Miasta nie jest stroną w tym temacie.

Pani Halina W. powiedziała, że nie chce wywierać żadnej presji, prosi, po prostu, o pomoc.

Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły zapytał  kto  jest  właścicielem  tego 

budynku i na czyim terenie on się znajduje. Przewodniczący zapytał czy budynek ten w jakikolwiek 

sposób podlega Radzie Miasta Piły, Prezydentowi czy MZGM i co mogliby Radni zrobić, żeby 

poprawić sytuację mieszkańców.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  w  pewnym  momencie 

zajmował się tym tematem. W tej chwili Prezydent polecił ponowne sprawdzenie, na jakim etapie 

negocjacji jest ta sprawa teraz. Prezydent Szewc dodał, że chciałby zwrócić uwagę na to, iż ten 

budynek, w którym mieszka Pani W., nie należy do zasobu mieszkaniowego gminy Piła. Prezydent 

dodał, że nie chciałby, aby to się toczyło w ten sposób, iż ktoś utrudnia życie mieszkańcom, więc 

gmina Piła, z natury rzeczy, natychmiast zapewnia lokal. Prezydent Krzysztof Szewc wyjaśnił, że 

będzie się  starał  udzielić  pomocy w tym zakresie,  aby wyegzekwować od właściciela  budynku 

godne warunki życia dla mieszkańców. Prezydent dodał, że działka, na której znajduje się budynek, 

jest bardzo atrakcyjna i gdyby rodziny zamieszkujące go znalazły mieszkanie kosztem gminy Piła, 

to ta działka zyska bardzo dużo na wartości. Prezydent powiedział, że należy prowadzić w tym 

temacie spokojne rozmowy i w najbliższym czasie – dodał Szewc – po ponownym rozpoznaniu 

sytuacji  przez  dyrektora Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej,  uda się  ten  temat 
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kontynuować, bo fakt, że Pani W. nie mieszka w zasobie mieszkaniowym gminy Piła nie oznacza, 

że powinna ona pozostać bez jakiejkolwiek pomocy. Miasto powinno udzielać pomocy również 

tym, którzy mieszkają poza naszym zasobem mieszkaniowym.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły podziękował  prezydentowi  Krzysztofowi  Szewcowi  za 

deklarację.

Radna  Wiesława  Sztaba podziękowała  prezydentowi  Krzysztofowi  Szewcowi  za  wypowiedź

i dodała, że poprosi Panią W., żeby kontaktowała się w tej sprawie z Urzędem Miasta.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że złożyła w pewnej sprawie interpelację, ale chciałaby już 

teraz poruszyć temat. Przedłuża się konflikt między mieszkańcem ul. 1 Maja a Urzędem Miasta, 

dotyczący  opłaty  za  centralne  ogrzewanie.  Radna  zapytała,  na  jakiej  podstawie  naliczane  są

i rozliczane koszty centralnego ogrzewania i ciepłej wody, użytkowanych w budynku zarządzanym 

przez MZGM. Radna Wiesława Sztaba powiedziała także, że wczoraj, mieszkanka ul. Browarnej 

poprosiła Radną o wyjaśnienie pewnej kwestii. Miasto likwiduje w tej chwili piece – i to dobrze; na 

ulicy o którą chodzi i w tamtejszych budynkach miał być przeprowadzony remont już w marcu. 

Mieszkańcy się niepokoją, bo do dzisiaj  nic się nie dzieje. Radna zadała też pytanie w imieniu  

mieszkańców tego budynku – czy modernizacja ich budynku rozpocznie się od wymiany okien, czy 

budynek będzie otynkowany i ocieplony.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że chciałby przypomnieć Radnym, że do załatwiania 

tego typu spraw nie trzeba angażować mieszkańców i  zapraszać ich na sesje,  można to  zrobić 

znacznie szybciej, nie czekając do posiedzenia Rady Miasta Piły.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że na ul. Rybackiej powstaje dzikie wysypisko śmieci. Jest to 

miejsce w sąsiedztwie dwóch ogrodów działkowych. Radna poprosiła o interwencję w tej sprawie.

Radny Piotr Smagur powiedział, że temat, który chciałby poruszyć był już dzisiaj raz wywołany. 

Na  temat  przetargów  mówił  radny  Marek  Toboła.  Prezydent  Głowski,  w  odpowiedzi,  użył 

sformułowań procentowych, a Radny chciałby teraz wyjaśnić o jakie kwoty chodzi - jest to różnica, 

Miasto musi w związku z tym dopłacić 869.118 złotych.

Krzysztof Szewc, zastępca Prezydenta Miasta Piły, odpowiadając radnemu Piotrowi Smagurowi, 

powiedział,  że  Miasto  nie  musi  nic  dopłacić.  Trzeba  znać  przepisy,  które  w  tym  zakresie 

obowiązują. Prezydent powiedział,  że epatowanie mieszkańców kwotami nie ma sensu i nic nie 
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wnosi do prawidłowości toku postępowania i zasadności podejmowanych decyzji. Prezydent Szewc 

dodał, że prosi radnego Smagura, żeby zechciał zapoznać się z ustawą o zamówieniach publicznych 

i aby dopiero wówczas wygłaszał sądy.

Radna Maria Kubica, w imieniu jednego z mieszkańców, zapytała co jest planowane na terenie po 

drukarni i po budynku Tygodnika Pilskiego. Radna przekazała też informację od mieszkanki ul. 

Lutyckiej, która prosi o uporządkowanie sąsiedniej działki, bo jest ona bardzo zaniedbana. Radna 

Maria  Kubica  powiedziała,  że  chciałaby podziękować Prezydentowi  za  to,  że  pojawił  się  próg 

zwalniający  na  ul.  Robotniczej,  na  co  od  wielu  lat  czekali  mieszkańcy  tej  ulicy.  Radna 

podziękowała też za ekspresowe załatwienie sprawy związanej z zaznaczeniem linią zygzakową 

miejsc postojowych autobusów na ul. Lelewela i za podniesienie znaków usytuowanych na nowym 

chodniku  przy  ul.  Kasprzaka.  Radna  Maria  Kubica,  korzystając  z  okazji,  zwróciła  się  do 

absolwentów gimnazjów i ich rodziców. Do dyrektorów szkół ponadgimnazjalnych dochodzą głosy, 

że młodzież gimnazjalna ma problemy z zalogowaniem się na strony szkół ponadgimnazjalnych. Te 

problemy zostały już po części zniwelowane, bo była szybka reakcja, ale jeśli ktoś jeszcze nie wie 

co zrobić,  to najlepiej  wejść na stronę z adresem –  www.pila.edu.com.pl – tam będą wszystkie 

informacje dotyczące procedury logowania, można też wejść na strony szkół. Radna powiedziała

o piśmie, które zostało skierowane przez Prezydenta do mieszkanki Piły. Radna Kubica odczytała 

pismo: „Odpowiadając na Pani pismo z dnia 27 kwietnia 2015 r. uprzejmie informuję, że: 1. Straż 

Miejska  przeprowadza  kontrole  w  zakresie  spalania  w  urządzeniach  grzewczych  w  domkach 

jednorodzinnych. W okresie od 1 listopada 2014 r. do 30 kwietnia 2015 r. strażnicy Straży Miejskiej 

w Pile podjęli 116 interwencji. Ponadto od 17 marca 2014 r. na terenie miasta Piły strażnicy Straży 

Miejskiej dokonują wspólnych kontroli z funkcjonariuszami Państwowej Straży Pożarnej w Pile. 

Podczas  kontroli,  funkcjonariusze  sprawdzają  m.in.  rodzaj  spalanego  paliwa  oraz  przewody 

kominowe.  2.  Prezydent  nie  posiada  uprawnień  w  zakresie  kontroli  rodzaju  paliw  będących

w  obrocie  handlowym.  3.  Na  dzień  dzisiejszy,  osoby  fizyczne  mogą  uzyskać  dofinansowanie

w formie dopłaty do kredytu. Informacja taka ukazała się na stronie internetowej Urzędu Miasta 

Piły  w dniu  17  kwietnia  2015 r.  Nadmieniam,  że  26  czerwca  2014  r.  został  złożony wniosek

o  dotację  na  przedsięwzięcie  związane  z  poprawą  jakości  powietrza  w  ramach  programu 

priorytetowego  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  pod  nazwą 

„Poprawa  Jakości  Powietrza  cz.  II  KAWKA.  Likwidacja  niskiej  emisji  wspierająca  wzrost 

efektywności  energetycznej  i  rozwój  rozproszonych  odnawialnych źródeł  energii”.  Wniosek ten 

został  pozytywnie  rozpatrzony,  podpisana  została  umowa  z  Funduszem  i  przedsięwzięcie  jest 

realizowane. W ramach tego przedsięwzięcia zostaną zlikwidowane piece gazowe, kotły, o niskiej 

sprawności spalania, w ilości 64 sztuki. Ponadto, w ramach tego przedsięwzięcia, przeprowadzona 

zostanie na szeroką skalę kampania edukacyjna. Celem kampanii edukacyjnej będzie zbudowanie 
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świadomości  różnych  grup  społecznych  w  zakresie  ograniczenia  niskiej  emisji  oraz  korzyści 

zdrowotnych i społecznych wynikających z eliminacji niskiej emisji. Informuję również, że gmina 

Piła  planuje  w  2015  r.  złożyć  kolejny  wniosek  w  ramach  programu  KAWKA.  4.  W sprawie 

przedstawienia  wszystkim  właścicielom  instalacji  grzewczych,  możliwości  dofinansowania 

wymiany ogrzewania grzewczego, informuję, że działania takie są podejmowane. Po otrzymaniu 

informacji od odpowiednich instytucji lub ze stron internetowych danej instytucji, tutejszy organ 

przekazuje je  mieszkańcom poprzez ogłoszenia, które ukazują się na oficjalnej stronie internetowej 

Urzędu Miasta Piły lub przekazywane są przez Prezydenta poprzez media, np. podczas konferencji 

prasowych  lub  udzielanych  wywiadów telewizyjnych.  Ponadto  informacje  przekazywane  są  na 

sesjach Rady Miasta,  a  następnie w radiu i  telewizji  regionalnej.  Staramy się,  żeby informacje 

dotarły do jak największej ilości mieszkańców”.

Radny Jan Ficerman powiedział,  że  wnioski przedstawiane przez Radnych i  mieszkańców, to 

bardzo ważne ludzkie  sprawy,  ale  zdaniem Radnego,  po to  jest  podział  na  komisje,  po  to  jest 

Komisja  Spraw  Społecznych,  żeby  najpierw  poszczególne  informacje  trafiały  na  posiedzenie 

komisji. Na posiedzeniu Rady powinny się pojawiać już wnioski przedstawione przez tematyczną 

komisję. Radny Jan Ficerman powiedział, że stawia wniosek, żeby te problemy były przedstawiane 

Radzie przez Komisję Spraw Społecznych.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że ten wniosek trudno poddać pod głosowanie, bo 

Rada nie jest w stanie tego przegłosować, chociaż Przewodniczący w pełni zgadza się z uwagą 

radnego Jana Ficermana.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że kiedy podejmuje się inicjatywy dla dobra i w imieniu 

mieszkańców, to czasem można „trafić na rafę”. Tak się zdarzyło z darowizną firmy Intermarche

i  budową  placu  zabaw  na  ul.  Śródmiejskiej.  Radny  powiedział,  że  był  zatrzymywany  przez 

mieszkańców, którzy zgłaszali  swój sprzeciw i  narzekali,  że nie dosyć,  że mieszkają na bardzo 

narażonej  na  hałas  ulicy,  to  teraz  jeszcze  pod  oknami  będą  mieli  plac  zabaw.  Radny  Lucjan 

Szutkowski powiedział, że nie spodziewał się takiej reakcji wcześniej, kiedy była podejmowana ta 

inicjatywa, ale do zabrania głosu sprowokował Radnego artykuł w dzisiejszym wydaniu jednego

z tygodników, w którym, w tej  sprawie,  wypowiedział  się czytelnik,  zgłaszający swój sprzeciw

i inne propozycje. Jak wiemy, sprawa jest już zaawansowana. Wydaje mi się – powiedział radny 

Szutkowski  –  że  w jakiś  sposób trzeba  trafić  do  mieszkańców i  przekonać  ich,  że  to  nie  jest  

działanie przeciwko nim, tylko dla nich. Radny dodał, że chciałby zaproponować dialog społeczny 

w tej sprawie i swój w nim udział.
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Radna Teresa Kasior powiedziała,  że w imieniu organizatorów, chciałaby zaprosić na imprezę 

integracyjną - XII Bieg Pokoleń „Raz do roku wokół bloku”. Patronat nad imprezą objął Prezydent 

Miasta Piły. Bieg odbędzie się 1 czerwca o godzinie 10.00, na osiedlu Górnym.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że dzisiaj jest Dzień Matki i Radny chciałby, z tej okazji, złożyć 

życzenia wszystkim mamom.

Pan Henryk Sz. powiedział,  że  chciałby wierzyć  i  trzyma Przewodniczącego za  słowo,  kiedy 

Przewodniczący mówił, że znacznie szybciej można uzyskać pewne odpowiedzi na pewne pytania 

inną drogą, nie w obecności kamer na sesji Rady Miasta. W tej konkretnej sprawie, która dotyczy 

nie  tylko  Henryka  Sz.,  ale  i  innych  lokatorów  kamienicy,  w  której  mieszka  Pan  Henryk  Sz., 

lokatorzy czekają  na  informację  już kilka  lat.  Odpowiedzi  nie  otrzymał  też  Poseł  na  sejm RP,

a sama korespondencja już też jest bardzo długa. Do Prezydenta wystąpiła też Rzecznik Ochrony 

Konsumenta – było to w pierwszej połowie kwietnia – i do dnia dzisiejszego także nie uzyskała  

informacji.

Przewodniczący poprosił, żeby Pan Sz. powiedział o co chodzi.

Pan Henryk Sz. odpowiedział,  że chodzi o pytanie,  odnośnie do podstaw prawnych naliczania 

mieszkańcom opłat za centralne ogrzewanie i ciepłą wodę.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że ma wrażenie, iż ta sprawa 

została już wyjaśniona.

Pan Henryk Sz. odpowiedział,  że sprawa nie została wyjaśniona,  bo gdyby tak było,  to radna 

Sztaba nie zadawałaby swojego pytania i Henryk Sz. także by teraz o tym nie mówił.

Przewodniczący zapytał czy Pan Sz. mówi o swojej sprawie.

Pan  Henryk  Sz. odpowiedział,  że  też  o  swojej,  chociaż  dotyczy  to  wszystkich  rodzin 

zamieszkujących  tę  kamienicę.  Pan  Henryk  Sz.  powiedział,  że  chciałby  poruszyć  jeszcze  inną 

sprawę – chodzi o list otwarty, który skierował on do Radnych z Platformy Obywatelskiej – tak

w Radzie Miasta jak i w Radzie Powiatu, senatora Mieczysława Augustyna i prezydenta Piotra 

Głowskiego. Henryk Sz. powiedział, że do tej pory otrzymał dwie informacje, bo nie może tego 

uznać za odpowiedź, drogą mailową.
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Przewodniczący  Rady powiedział,  że  Pan  Sz.  nie  musi  teraz  przytaczać  korespondencji

i powiedział, że chciałby przypomnieć, że Pan Sz. jest teraz na sesji.

Pan Henryk Sz. odpowiedział, że ponieważ nie mógł uzyskać odpowiedzi ani drogą mailowa ani 

drogą pisemną, to zwraca się oficjalnie z prośbą o odpowiedź na zadane w liście otwartym pytania. 

Pan Henryk  Sz.  powiedział,  że  próbował  dzisiaj,  po przywitaniu  się  z  senatorem Augustynem, 

uzyskać  informacje  na  ten  temat,  niestety  w  pewnym  momencie  pomiędzy  Henrykiem  Sz.

a Senatorem stanął człowiek. Pan Sz. myślał w pierwszym momencie, że to jest pracownik BOR-u, 

ale okazało się, że jest to dyrektor MOSiR-u, który skutecznie uniemożliwił Panu Sz. rozmowę

z Senatorem, stwierdzając że „rozmowy z Senatorem nie będzie”. Pan Henryk Sz. powiedział, że 

nie tak dawno widzieliśmy podobne przypadki na ulicach Warszawy.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  chciałby,  aby  Pan  Sz.  zadał  konkretne  pytanie,  a  nie 

zajmował Radnym czas.

Pan Henryk Sz. powiedział, że prosi o udzielenie odpowiedzi na list otwarty.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że, na wniosek radnego Pawła 

Dahlke, prosi o krótką prezentację nowego prezesa MZK.

Tadeusz  Majewski,  prezes  Miejskiego  Zakładu  Komunikacji  Sp.  z  o.  o. przedstawił  się

i powiedział, że od 1 maja br. pełni obowiązki prezesa  Miejskiego Zakładu Komunikacji w Pile. 

Prezes powiedział, że jest pracownikiem Zakładu od 19 lat, przeszedł przez poszczególne etapy na 

różnych  stanowiskach  i  w  różnych  działach.  Tadeusz  Majewski  dodał  też,  że  jest  rodowitym 

pilaninem. Prezes powiedział, że jedną z najważniejszych kwestii, odnośnie do rozwoju formy, jest 

zbliżenie się do klienta, wprowadzenie nowoczesnego biura obsługi w centrum Miasta i ułatwienie 

klientom zakupu usług MZK. Prezes Majewski powiedział  na koniec,  że chciałby przygotować 

MZK  do  najbliższych  wyzwań,  m.in.  pozyskania  środków  unijnych  związanych  z  systemami 

informacji  pasażerskiej  i  nowego  taboru.  Tadeusz  Majewski  powiedział,  że  należy  promować 

komunikację  miejską,  bo  stanowi  jeden  z  podstawowych  filarów  zrównoważonego  transportu

w mieście.

Radny  Paweł  Dahlke pogratulował  prezesowi  Majewskiemu.  Radny  powiedział,  że  trzeba 

wykorzystać nową energię Prezesa i rozwinąć naszą kartę miejską.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  na  stronie  Biuletynu 
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Informacji  Publicznej,  w  odniesieniu  do  tego  punktu  porządku  obrad,  znajduje  się  materiał

z roboczego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, które miało miejsce w Miejskim Ośrodku 

Pomocy Społecznej,  przy ul.  Bohaterów Stalingradu.  W tym miejscu pojawi  się  także materiał

z posiedzenia Komisji Gospodarki Miejskiej, o którym dzisiaj była mowa, a które dotyczyło POSI.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela zakończył obrady VIII sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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